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ZAPISNIK 
sa  XV (petnaeste) Skupštine opštine Bijelo Polje 

 
 

           Predsjednik Skupštine Abaz Dizdarević otvorio je rad XV sjednice Skupštine opštine Bijelo Polje, 
koja je održana 19 i 22.10. 2020. godine u sali JU Centar za kulturu “Vojislav Bulatović -Strunjo“ sa početkom u 
10 časova. Predsjednik Skupštine je obavijestio da sjednici Skupštine, pored odbornika prisusutvuje 
predsjednik Opštine Petar Smolović sa svojim saradnicima.  Konstatovao je da sjednici Skupštine prisustvuje 
32 odbornika, te da su se stekli uslovi za rad sjednice. Obavijestio je da je Opštinska izborna komisija podnijela 
Izvještaj o prestanku i popuni upražnjenog odborničkog mjesta u Skupštinu Opštine Bijelo Polje i obavijestila 
da je Nemša Omerhodžić sa izborne liste Za dobro građana Bijelog Polja pobjednička koalicija “DPS-BS-SD – 
Milo Đukanović” prihvatila odbornički mandat, umjesto Admira Mustajbašića koji je podnio ostavku na funkciju 
odbornika. Takođe, Opštinska izborna komisija podnijela je Izvještaj o prestanku i popuni upražnjenog 
odborničkog mjesta i obavijestila da je Vidran Kljajević sa izborne liste „Najbolji izbor SNP Bijelo Polje – dr 
Radosav Nišavić“ prihvatio odbornički mandat umjesto Zorana Boškovića koji je podnio ostavku na funkciju 
odbornika. Čestitao je novim odbornicima i poželio  uspješan rad u sazivu ovog skupštinskog zasijedanja.  
            Usvajanje zapisnika sa XIV sjednice Skupštine 
            Odbornik Abaz Kujović je istakao da smatra da je zapisnik više jedna forma, da je zapisnik zaista 
detaljan, sadržajan i u potpunosti oslikava rad prethodne sjednice i tok same sjednice. Primjedba na zapisnik 
se odnosila da pod tačkom 4. Izvještaj o radu predsjednika Opštine, u diskusiji odbornika Abaza Kujovića 
predzadnja rečenica treba da se promijeni i treba da glasi: vrijednost projekata kolektora iznosi oko 20 miliona 
eura, a škole „Dušan Korać“ oko 6 miliona eura.   
Predsjednik Skupštine je naveo da zapisnik jeste pitanje formalnosti i ustanovljeno je da tonski zapis svake 
sjednice vjerno oslikava ono što je u ovoj Skupštini govoreno, tako da ove kratke crte, izvodi iz govora koje 
odbornici kažu na Skupštini jesu nešto što bi trebalo da bude podsjetnik na ono šta se na samim sjednicama 
dešavalo.  
              Zapisnik sa XIV sjednice je „jednoglasno usvojen“ (glasalo je 32 odbornika).  
 
Utvrđivanje dnevnog reda:  
Predsjednik Skupštine je obavijestio je o predlozima za dopunu dnevnog reda:  
1. Predlog Odluke o razrješenju člana Odbora za Statut i propise, što smo maločas na Kolegijumu raspravili, 
dakle,  
2. Predlog Odluke o imenovanju člana Odbora za Statut i propise; 
3. Predlog Odluke o imenovanju Komisije za rješavanje stambenih pitanja lica u stanju socijalne 
potrebe; 
4. Predlog Rješenja o imenovanju Žirija za dodjelu Nagrade “3.januar”; 
5. Predlog Rješenja o imenovanju Žirija za dodjelu javnih priznanja Opštine Bijelo Polje. Imamo pet tačaka za 
dopunu dnevnog reda.  
              Predlog da se dnevni red dopuni tačkom: Predlog Odluke o razrješenju člana Odbora za Statut i 
propise usvojen je „jednoglasno” (glasalo je 32 odbornika). Predlog da se dnevni red sjednice Skupštine 
dopuni  tačkom  Predlog odluke o imenovanju člana Odbora za Statut i propise usvojen je „jednoglasno” 
(glasalo je 32 odbornika). Predlog da se dnevni red sjednice Skupštine dopuni tačkom Predlog Odluke o 
imenovanju Komisije za rješavanje stambenih pitanja lica u stanju socijalne potrebe usvojen je 
„jednoglasno” (glasalo je 32 odbornika). Predlog da se dnevni red sjednice Skupštine dopuni tačkom 
Predlog Rješenja o imenovanju Žirija za dodjelu Nagrade “3.januar” usvojen je „jednoglasno” (glasalo je 32 
odbornika). Predlog da se dnevni red sjednice Skupštine dopuni tačkom  Predlog Rješenja o imenovanju Žirija 
za dodjelu javnih priznanja Opštine Bijelo Polje usvojen je „jednoglasno” (glasalo je 32 odbornika). 
            Predsjednik Skupštine dao je na glasanje dnevni red u cjelini, koji je usvojen „jednoglasno” 
(glasalo je 32 odbornika).    
 

 
 

DNEVNI RED 
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1.Predlog Odluke o izmjeni Odluke o budžetu Opštine Bijelo Polje za 2020.godinu; 
2. Predlog Odluke o komunalnom redu; 
3. Predlog Odluke o kućnom redu u stambenim zgradama; 
4. Predlog Odluke o raspodjeli sredstava za finansiranje projekata za mlade preduzetnike u 2020.godini; 
5. Predlog Odluke raspodjeli sredstava za podršku ženskom preduzetništvu u 2020. godini; 
6. Predlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o osnivanju JU “Ratkovićeve večeri poezije” 
7. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj Javne ustanove Centar za kulturu ”Vojislav Bulatović-Strunjo”  
za 2019. godinu sa Predlogom zaključka; 
8. Program rada i finansijski plan Javne ustanove Centar za kulturu ”Vojislav Bulatović-Strunjo” za 
2020. godinu sa Predlogom zaključka ; 
9. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj Javne ustanove “Centar za sport i rekreaciju” za 2019. godinu 
sa Predlogom zaključka; 
10. Program rada i finansijski plan Javne ustanove “Centar za sport i rekreaciju” za 2020. godinu sa 
Predlogom zaključka; 
11. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj Javne ustanove “Centar za podršku djeci i porodici” za 2019. 
godinu sa Predlogom zaključka; 
12. Program rada i finansijski plan Javne ustanove “Centar za podršku djeci i porodici” za 2020.godinu 
sa Predlogom zaključka; 
13. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj Javne ustanove Centar za djecu sa smetnjama u razvoju “Tisa” 
za 2019. godinu sa Predlogom zaključka; 
14. Program rada i finansijski plan Javne ustanove Dnevni centar za djecu sa smetnjama u razvoju 
“Tisa”za 2020.godinu sa Predlogom zaključka; 
15. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj Javne ustanove “Ratkovićeve večeri poezije” za 2019. godinu 
sa Predlogom zaključka; 
16. Program rada i finansijski plan Javne ustanove “Ratkovićeve večeri poezije” za 2020.godinu sa Predlogom 
zaključka; 
17. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj Javne ustanove Muzej Bijelo Polje za 2019. godinu sa Predlogom 
zaključka; 
18. Program rada i finansijski plan Javne ustanove Muzej Bijelo Polje za 2020.godinu sa Predlogom zaključka; 
19. Izvještaj o radu Turističke organizacije Bijelo Polje i finansijski izvještaj za 2019. godinu sa Predlogom 
zaključka; 
20. Program rada i finansijski plan Turističke organizacije Bijelo Polje za 2020.godinu sa Predlogom zaključka; 
21. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj DOO “Komunalno-Lim” Bijelo Polje za 2019.godinu sa Predlogom 
zaključka; 
22. Program rada i finansijski plan DOO “Komunalno-Lim” Bijelo Polje za 2020.godinu sa Predlogom zaključka; 
23. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj DOO Vodovod “Bistrica” Bijelo Polje za 2019.godinu sa Predlogom 
zaključka; 
24. Program rada i finansijski plan DOO Vodovod “Bistrica” Bijelo Polje za 2020. godinu sa Predlogom 
zaključka; 
25. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj DOO “Parking – servis” Bijelo Polje za 2019. godinu sa Predlogom 
zaključka; 
26. Program rada i finansijski plan DOO “Parking – servis” Bijelo Polje za 2020. godinu sa Predlogom 
zaključka; 
27. Predlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o izgradnji lokalnih objekata od javnog interesa opštine 
Bijelo Polje; 
28. Predlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti 
radi izgradnje vodovoda “Bistrica” sa izvorišta Banjice; 
29. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku o prenosu prava raspolaganja na građevinskom 
zemljištu; 
30. Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje glavnog 
cijevovoda od izvorišta Bistrice do nove hlorne stanice; 
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31. Predlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti 
radi izgradnje vodovoda Medanovići; 
32. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku o prenosu prava raspolaganja na građevinskom 
zemljištu; 
33. Izbori i imenovanja. 
- Predlog Odluke o imenovanju Upravnog odbora Javne ustanove Centar za podršku djeci i 
porodici; 
- Predlog Odluke o imenovanju predsjednika Upravnog odbora Javne ustanove Centar za 
sport i rekreaciju Bijelo Polje; 
- Predlog Odluke o imenovanju člana Odbora direktora doo Vodovod “Bistrica”. 
34.  Predlog Odluke o razrješenju člana Odbora za Statut i propise, što smo maločas na Kolegijumu raspravili, 
dakle,  
35. Predlog Odluke o imenovanju člana Odbora za Statut i propise; 
36. Predlog Odluke o imenovanju Komisije za rješavanje stambenih pitanja lica u stanju socijalne 
potrebe; 
37. Predlog Rješenja o imenovanju Žirija za dodjelu Nagrade “3.januar”; 
38. Predlog Rješenja o imenovanju Žirija za dodjelu javnih priznanja Opštine Bijelo Polje.  
 
         Odbornik Vidran Kljajević je istakao da se poslije dvije godine pauze vraća u Parlament i zatiče novu 
situaciju, da odbornici ne dobijaju materijal u pisanoj formi za sjednice, te da mu je rečeno da je to izglasano 
na nekoj od sjednica Skupštine opštine, kako bi se napravila ušteda. Istakao je da smatra da je ta ušteda  
minimalna, da iako su dobili  lap-topove, da ih ne mogu koristiti u Parlamentu ili u uslovima kakvi su trenutno u 
sali. Zahtijevao je u ime Odborničkog kluba Socijalističke Narodne partije  dostavljanje materijala u pisanoj 
formi. 
           Predsjednik Skupštine je pojasnio da je na prethodnim sjednicama ustanovljeno da je racionalno i u 
odnosu na ono što jesu dometi savremene civilizacije da se pređe na digitalu formu dostavljanja dokumenata. 
Za sve odbornike postoji mogućnost, ko ne želi da dobija materijal u elektronskoj formi, da se izjasni i da dobije 
formu štampanopg materijala. Taj trošak oko šampanja materijala ispostavilo se da i nije bio tako minimalan, te 
je iz tog razloga odlučeno za elektronsku verziju dostavljanja materijala. Predsjednik Skupštine je naveo da 
racionalizacija ove vlasti jeste prioritet pogotovo u uslovima u kojima danas funkcionišemo, kada su i konekcije 
i mogućnosti za dostavljanje materijala otežane. Vezano za rad sjednice Skupštine, obavijestio je na 
Kolegijumu dogovoreno da izvjestioci saopšte u što sažetijem formatu ono što imaju, jer su odbornici već imali 
prilike da se upoznaju sa materijalom, a zbog građana da imamo informacije koje su najznačajnije za njih.  
 
 
1.          Predlog Odluke o izmjeni Odluke o budžetu Opštine Bijelo Polje za 2020.godinu; 
 
          Sekretarka Sekretarijata za finansije Alida Nuhodžić je pojasnila da je procedura donošenja Odluke o 
izmjeni Odluke o budžetu  identična kao i za donošenje Odluke o budžetu, što znači da je predsjednik Opštine 
zaključkom utvrdio Nacrt Odluke O izmjeni Odluke o budžetu koja je bila na javnoj raspravi 15 dana. U toku 
javne rasprave održana je centralna javna rasprava, stručna javna rasprava sa nadležnim Odborom za 
finansije, privredu i razvoj. Nacrt Odluke je razmatran na Ekonomskom savjetu. Osnovni razlozi za donošenje 
Odluke o izmjeni Odluke o budžetu su prenesena sredstva iz 2019.godine u 2020.godinu, koja predstavljaju 
neraspoređena sredstva budžeta Opštine Bijelo Polje na 31.12.2019. godine i prenijeta su završnim računom 
za 2019.godinu kao početni depozit budžeta Opštine. Takođe, razlog izmjena Odluke o budžetu jeste 
implementacija mjera podrške privredi i građanima u cilju sprječavanja negativnih efekata pandemije Corona 
virusa što je direktno uticalo na smanjene sopstvenih prihoda, a samim tim zahtijevalo preraspodjelu na 
rashodnoj strani budžeta.  
Pravni osnov za predlaganje Odluke o izmjeni Odluke o budžetu za 2020.godinu sadržan je u članu 8 Zakona 
o budžetu i fiskalnoj odgovornosti i članu 31 Zakona o finansiranju lokalne samouprave,  kojim je propisano da 
ako tokom fiskalne godine dođe do povećanja ili smanjenja planiranih primitaka ili izdataka, može se pripremati 
izmjena budžeta po postuku propisanom za njegovo donošenje. Budžet opštine Bijelo polje za 2020.godinu bio 
je planiran u iznosu od 15.650.000€. Rebalansom, odnosno Odlukom o izmjeni Odluke o budžetu za 
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2020.godinu budžet se planira u iznosu od 12.925.000€, što je manje u odnosu na plan za 2.725.000 € ili 
17,41%.Tekući planirani prihodi po rebalansu iznose 11.291.162,84 €,  što je manje od planiranih Odlukom o 
budžetu za 12,44% .Sopstveni prihodi rebalansom su planirani u iznosu od 2.046.162,84€ ili 20,07% manje u 
odnosu na plan. Manja procjena sopstvenih prihoda po rebalansu za 2020.godinu uslovljena je pojavom 
korona virusa. Vlada Crne Gore je u periodu od marta mjeseca predložila niz mjera u cilju podrške građanima, 
zaposlenima i socijalno ugroženim građanima sa ciljem umanjenja negativnih posljedica od epidemije korona 
virusa. Shodno tome i Opština Bijelo Polje je donijela Odluku o ekonomskim mjerama sa ciljem ublažavanja 
posljedica korona virusa po privredu i građane Bijelog Polja usljed pandemije, što je uslovilo manju naplatu 
sopstvenih prihoda. Predloženom Odlukom o izmjeni Odluke o budžetu Opštine Bijelo Polje za 2020.godinu 
izvršena je racionalizacija svih tekućih izdataka sa posebnim akcentom na transfere institucijama, pojedincima 
i NVO sektoru. Imajući u vidu aktuelnu epidemiološku situaciju kaja se značajno odrazila na ekonomnske 
aktivnosti a shodno tome i na cjelokupne javne finansije, predloženim rebalansom stvoreni su uslovi za 
normalan rad svih organa lokalne uprave sa nastavkom uštede na svim nivoima do kraja godine. Na Predlog 
Odluke o izmjeni Odluke o budžetu Opštine za 2020. godinu predlagač je podnio amandman: U članu 3 
Odluke o izmjeni Odluke o budžetu za 2020. godinu, u rasporedu primitaka u tabelarnom dijelu: pozicia 74 -
donaci i transferi, iznos 5.900.000,00 mijenja se i glasi 5.980.199,20; pozicija 741-2 kapitalne donacije, iznos 
200,000,00 mijenja se i glasi: 280.199,20; ukupni primici, iznos 12.925.000,00, mijenja se i glasi 
13.005.199,20; pozicija 44- Kapitalni izdaci, iznos 2.885.410,00 mijenja se i glasi 2.965.609,20; pozicija  441-2-
4-6- izdaci za eksproprijaciju, iznos 135.000,00 mijenja se i glasi: 215.199,20. U posebnom dijelu u članu 4 u 
rasporedu po potrošačkim jedinicama u Direkciji za imovinu i zaštitu prava Opštine pozicija 441-otkup zemljišta 
za groblje na Loznicama u dijelu kapitalnih izdataka iznos 850.000,00 mijenja se i glasi 165.199,20.  
U predlogu Odluke Opština Bijelo Polje je planirala iznos od 85 000 eura, a s obzirom da je Vlada Crne Gore 
dostavila informaciju u kojoj je je naveden tačan iznos koji je usaglašen sa ovlašćenim procjenjivačima za 
nepokretnosti i on iznosi 165 190,25 eura, predloženim amandamnom se budžet, odnosno rebalans uvećava 
za taj iznos od 80 199,20 eura, što znači da će budžet za 2020.godinu, odnosno rebalans za 2020.godinu 
iznositi 13 005 199, 05 eura. Za isti iznos se povećavaju kapitalni izdaci i oni su predloženim rebalansom 
iznosili 2 885 410 eura, a sada će iznositi 2 965 609,20 eura. Ovo ne predstavlja smetnje što se tiče 
funkcionisanja lokalne uprave, odnosno ne ugrožava fiskalne parametre koji se tiču Zakona o finasiranju 
lokalne samouprave. 
 Odbornik Miomir Vojinović je istakao da Odbornički klub Socijalističke narodne partije ne može biti 
protiv toga, da se u onom dijelu u kome je izvjestilac rekao ne pomogne građanima Bijelog Polja, imajući u vidu 
činjenicu kroz šta sve prolazimo. Naveo je da Socijalistička narodne partija zbog svega ovog što su i ranije 
navodili, ne može podržati rebalans budžeta, ali da jesu za pohvalu napori lokalne samouoprave, da se u ovoj 
izuzetno teškoj situaciji ekonomskim mjerama pokuša pomoći građanima. Socijalistička narodne partija i u tom 
pravcu davala je svoje sugestije. Ova partija je imala određeni broj predloga ekonomskih mjera, kako bi se 
pomoglo našim građanima. Jedan predlog mjera je važio za građane sa sjevera, drugi za Podgoricu i centralni 
dio i treći za naše građane sa juga. Neke od njih su i ušle i sastavni su dio ovog dokumenta. Odbornik Miomir 
Vojinović je izrazio zahvalnost u ime Socijalističke narodne partije i istakao da je to još jedan pokazatelj da 
zajedno, bez obzira na političke razlike, ukoliko gledamo dobrobit i građana i naše Opštine i Države možemo 
doći do nekih zaključaka. Takođe je istakao da su građani Mjesne zajednice Grančarevo tražili da upozna  
prisutne na problem obezbjeđivanja javnog prevoza, kombi prevoza za predstavnike MZ Grančareva. Naveo je 
da su građani sa područja ove Mjesne zajednice imali i garancije i obećanje predsjednika Opštine, da će u tom 
pravcu preko lokalne samouprave pokušati da pomogne. Istakao je da zna da su to ingerencije Ministarstva 
prosvjete i da sličnih problema ima i u drugim gradovima, te da u potpunosti prihvata opravdanje u tom pravcu. 
Pojasnio je da imamo činjenicu, da ukoliko iz jedne porodice ima dvoje djece u različitim smjenama, roditelji 
moraju dva puta da plaćaju taksi, u ovakvim ekonomskim uslovima, to je za svaku porodicu pogubno u 
finansijskom smislu. Na kraju je istakao da je zadovoljan u onom dijelu u kojem su ispoštovne  preporuke 
Socijalističke narodne partije u prevazilaženju ekonomskih mjera, ali generalno, ukupno, da su nezadovoljni 
načinom i politikom u ekonomskom smislu.  
 Odbornik Marko Ljujić je istakao da  budžet kao prioritetni i sveobuhvatni dokument koji se tiče svih 
građana Bijelog Polja, po automatizmu mora biti dokument koji je u interesu svih njenih građana, a ne 
privilegovanih pojedinaca. S tim u vezi, prilikom samog koncepta budžeta u ovom slučaju rebalansa, mora se 
upravo voditi računa o interesu svih, a ne isključivo privilegovanih pojedinaca, na koje se oslanjaju konkretne 
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odluke koje se tiču finansiranja i izdvajanja iz samog budžeta. Detaljnom analizom predloga odluka i završnih 
računa iz prethodnih nekoliko godina, te mišljenja revizorskih agencija koje se tiču javnih finansija 
nedvosmisleno se konstatuje nenaplativost i loše procjene iz prethodnog perioda. Apelovao je da se vodi 
računa o novcu svih građana Bijelog Polja, da prioriteti budu naslonjeni na njihove potrebe, a nikako da budžet 
bude koncipiran na način što se kroz druge odluke obezbjeđuju sredstva i izdvajanja koja zadovoljavaju 
potrebe zaslužnih građana po mjeri Demokratske partije socijalista. Istakao je da nije lako voditi javne finansije 
i praviti prioritetan plan u situaciji globalne pandemije prouzrokovane Corona virusom koja ne zaobilazi ni nas, 
te da smo u složenoj situaciji. Pozvao je na veći oprez pri donošenju određenih odluka koje se tiču izdvajanja 
iz budžeta i da treba povesti računa oko prezentacija i reprezentacija i svih ostalih troškova, svesti ih na 
minimum i raditi u interesu građana, jer su oni sada najpogođenija kategorija.  
          Odbornik Abaz Kujović je istakao da je rebalans budžeta za ovu godinu u najvećoj mjeri posljedica 
pandemije virusa Corona. Budžet opštine je finansijski izraz fiskalnog potencijala privrede i građana naše 
Opštine. Svaka promjena fiskalnog potencijala zahtijeva izmjenu budžeta Opštine odnosno njegov rebalans. 
Fiskalni potencijal privrede i građana direktno je određen nivoom i obimom privrednih aktivnosti. U uslovima 
pandemije izazvane virusom Corona smanjen je nivo privrednih aktivnosti, a samim tim je smanjen i fiskalni 
potencijal iz kojeg proizilazi budžet Opštine, što je najvažniji razlog za smanjenje budžeta za 2020.godinu, 
odnosno njegov rebalans. Sam predlog rebalansa budžeta predstavlja još jednu potvrdu realne finansijske 
politike koja se vodi u Opštini Bijelo Polje, zato što se njime usklađuje budžet sa realnim kretanjima prihoda i 
rashoda budžeta za 2020.godinu.  Najveće smanjenje kod prihoda imamo kod Egalizacionog fonda 1 500 000 
eura i donacija 1 200 000 eura. Kod rashoda najveće smanjenje imamo kod kapitalnih rashoda 1 300 000 eura 
i kod transfera 1 200 000 eura. Bez obzira na pomenute izmjene budžeta, mora se istaći činjenica da 
predloženi rebalans budžeta za ovu godinu obezbjeđuje finansijsku stabilnost i likvidnost, planiranu realizaciju 
skoro svih kapitalnih projekata kao i dovoljno sredstava za uspješan rad svih organa lokalne uprave, javnih 
ustanova i javnih preduzeća naše Opštine. Redovno se izmiruju sve obaveze po osnovu plata zaposlenih, sve 
obaveze prema dobavljačima, prema izvođačima radova, prema bankama. Redovno se izmiruju obaveze za 
podsticaj razvoja poljoprivrede, obezbijeđeno je dovoljno sredstava za obrazovanje, za studentske stipendije, 
za kulturu, sport, informisanje i sve druge servise, koje Opština obezbjeđuje svojim građanima.    
              Predsjednik Opštine Petar Smolović je pojasnio da se rebalans budžeta u skladu sa Zakonom o 
budžetu radi iz dva razloga, ili je došlo do bitnih promjena u planiranju budžetske potrošnje ili je došlo do 
vanrednih događaja. Očigledno je da je u ovoj situaciji došlo do vanrednih događaja, a to je nepredviđena 
pandemija Covida 2019, koja nam traje čitave ove godine. U budžetu postoji prihodna i rashodna stranu, mi na 
prihodnoj strani imamo manje prihoda, jer nam je sugestijom Ministarstva finansija za 20ak% smanjen 
Egalizacioni prihod i za toliko će biti manji ove godine. Na drugoj strani mi smo se potrudili da rasteretimo naše 
preduzetnike svega onog što je bilo u našoj nadležnosti. Svi predlozi, koji su došli iz bilo kojih klupa i sve ono 
što je bilo dobro i pozitivno  apsolutno je prihvaćeno. Tamo gdje su bili neopravdani predlozi, a to je da se 
bavimo promjenom pdv-a, poreza, doprinosa, Opština ne može smanjivati poreze koji su o propisani na 
državnom nivou, ali je njihova naplata odložena i ukinut je obračun kamate, te neće biti prinudnih izvršenja u 
ovoj godini. To je uticalo da se s jedne strane smanje takse, a sa druge strane imali smo smanjenje naplate 
prihoda, za otprilike na prihodnoj strani 17,41%. Kada se na prihodnoj strani smanji budžet za nekih skoro 
2.500.000 eura, onda mora da se smanji i na rashodnoj strani.  Predsjednik Opštine je istakao da je najviše na 
sopstvenim troškovima ušteđeno. Nijesu smanjena socijalna davanja, poljoprivrednicima je povećano, 
povećana su izdvajanja Crvenom krstu, kao nevladinoj humanitarnoj organizaciji koja se bavi upravo 
saniranjem problema Covida i socijalnom pomoći najugroženijima u tom momentu. Nijesu smanjena sredstva 
SUBNOR-u,  boračko invalidskoj zaštiti, socijalnoj zaštiti, sredstva za kupovinu knjiga, novorođenčadima, 
sredstva za razvoj poljoprivrede. U ovom momentu je bitno, prvo kada se smanjuje nešto, da se  socijalno 
najugroženijima ne ne smanjuje, nego da im poveća, a sa druge strane da se ne ugrozi razvoj.  Smanjeno je 
najviše na sopstvenim troškovima, troškovi administrativnog materijala su smanjeni  sa 69.000  na 50.000 
eura, 27,5% . Rashodi za gorivo su smanjeni za 23%, sa 61.000 eura na 47.000 eura. Službena putovanja su 
smanjena sa 30.000 eura na 11.900 eura, za 60,73%. Reprezentacija je smanjena sa 29.900, na 12.900 eura, 
odnosno za 44%. Predsjednik Opštine je pozvao sva javna preduzeća i sve javne ustanove da isto ovako 
urade i naveo da će kontrolisati da li su uradili. Saradnja sa međunarodnim organizacijama je smanjena za 
75%. Saradnja sa drugim gradovima za 68%. Troškovi telefona mobilnih su smanjeni za 30%. Troškovi fiksnih 
telefona za 13%. Bankarske usluge provizija, u pregovorima sa bankama smanjeni su za 25%. Za notarske i 
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pravne usluge za 50% su smanjeni troškovi. Konsultantske usluge su za 70% smanjene. Radne grupe i ostale 
komisije su smanjene  za 48%. Tekuće održavanje objekata smanjeno je na najmanju moguću mjeru i to za 
80%. Smanjeno je dijelom sportu, zato što nijesu održavana određena dešavanja, javnim ustanovama, zato što 
nijesu imali određene manifestacije. Znači to što su 17% smanjeni  prihodi,  toliko su  smanjeni i rashodi, ali ne 
dirajući najosjetljivije niti razvojne kategorije, nego je smanjeno najviše na sopstvenim troškovima. Predsjednik 
Opštine je istakao da smo jedina i prva opština u Crnoj Gori koja posjeduje BFC  međunarodni sertifikat i on 
govori da objektivno i strateški planiramo.Dobili smo i nagradu za najtransparentniju Opštinu u Crnoj Gori. U 
toku izbornog procesa, svaki izvod i svako  plaćanje je javno na sajtu objavljeno. Pojasnio je da ako  kupimo 
udžbenike za sva četiri razreda Osnovne škole, niko ne pita za vjeru, naciju, religiju ili za političko 
opredjeljenje. Za novorođenčad je povećano prvo sa 50 na 100, a sada na 150 eura i to je ravnopravno 
podijeljeno svim novorođenčadima. Za 20 i više mjera poljoprivredne politike imamo javno objavljeni konkurs 
za raspodjelu tih sredstava i to je u skladu sa konkursom ravnopravno podijeljeno. Asfalt u svih 40 mjesnih 
zajednica podijeljen je ravnopravno. Po prvi put se nasipi puteva dijele proporcionalno broju stanovnika i broju 
puteva. Znači jedina smo Opština koja je napravila formulu u Crnoj Gori, sabere se broj puteva, sabere se broj 
stanovnika i onda se podijele nasipi, svim mjesnim zajednicama tranparentno i javno, bez ijedne primjedbe. 
Savjet Mjesne zajednice odlučuje šta su prioriteti nasipa u toj mjesnoj zajednici.  
        Predsjednik Opštine je vezano za problem obezbjeđivanja javnog prevoza, kombi prevoza za 
predstavnike MZ Grančareva istakao da su detaljno upućeni sa problematikom ovog naselja, koje je udaljeno 
od grada i gdje nema ekonomske održivosti da privrednici sami drže taj prevoz. Ministarstvo prosvjete se trudi 
da riješi ovaj problem, zvanično su obećali da će Bijelo Polje dobiti dva kombija, jedan za Pavino Polje, jedan 
za Grančarevo. Dva tendera do sada nijesu prošla u Ministarstvu finasija,  zbog postupka javnih nabavki. 
Opština je više puta uplaćivala Savjetu roditelja i Mjesnoj zajednici i  nadoknađivali te troškove. Kao krajnja 
linija je da Opština nabavi ovaj kombi za ovu namjenu, u tom slučaju trebalo bi odobrenje Skupštine, odnosno 
da  imamo budžetsku stavku i  saglasnost Skupštine, jer se radi o značajnom iznosu. Dakle, učenici i građani 
nisu ugroženi, Opština uplaćuje na školski odbor ili Mjesnu zajednicu finansijsku pomoć. Ukoliko Ministarstvo 
prosvjete  ne obazbijedi kombi, u krajnjem,  uz saglasnost  Skupštine, Opština će pokrenuti postupak nabavke 
kombija,  za učenike sa područja ove dvije mjesne zajednice. 
         Iz svega izloženog predsjednik smatra da smo napravili maksimalne uštede, da nikoga nismo oštetili, da 
je rebalans budžeta za 2020.godinu objektivan, ekonomičan i održiv. Da je dobio sve potrebne saglasnosti 
Ministarstva finansija, stoga predlaže ovom uvaženom domu da ga usvoji. 
 
 Odbornik Vidran Kljajević je istakao da su u obraćanju predsjednika Opštine pomenuti udžbenici, 
novorođenčad, da se sva ta sredstva Opština dijele bez obzira da li je lijeva desna strana i sve je to u redu. 
Međutim, naveo je da se ne slaže kada je u pitanje asfaltiranje u mjesnim zajednicama, da u Vraneškoj dolini u 
zadnjih 12 godina nije bilo asfaltiranja lokalnih puteva, ako se izuzme magistralni put Ribarevine – Pljevlja, koji 
je državni projekat. U vezi sa navedenim,  istakao je da je to drastičan primjer političke diskriminacije. 
       Predsjednik Opštine je pojasnio da je trideset miliona koštao regionalni put prema Pljevljima, koji ima  
šest kvalitetnih mostova. Smatra da je mnogo značajnije što su stanovnici tog kraja dobili 30 miliona vrijedan 
regionalni put, nego da su dobili 60 hiljada vrijedno 100 m lokalnog puta. Taj regionalni put, sa šest mostova 
valjda treba da omogući ukupni saobraćaj. Šta biste dobili time da ste dobili 100m lokalnog  puta do kuće, a da 
se ne možete mimoići autima kako to drugi regioni ne mogu. Takođe je pojasnio da se asfalt dobija iz tri izvora. 
Na lokalnom nivou, ono što mi lokalno radimo i što može naš budžet da radi, to je malo. Zatim imamo IFAD 
projekte međunarodne i imamo na državnom nivou, regionalne puteve. I mi to sve saberemo i pogledamo kako 
da svaki region bude ravnomjerno raspoređen. Ako je neko dobio ove godine 5 miliona u regionalnom putu, i 
ako je dobio u IFAD-u , onda će se preostali dio usmjeriti tamo gdje niko ništa nije dobio. Kada se sabere, sve 
je javno, transparentno. Vraneška dolina osim regionalnog puta koji vrijedi skoro 30 miliona eura, ove godine 
dobiće i preko hiljadu metara asfalta od IFAD-a. Tender je završen, izvođač je uveden i predviđaju se do Nove 
godine, radovi u tri pravca u Vraneškoj dolini, ukupne dužine kilometar i po, i to u Lekovini, kod trafostanice i u 
Bliškovu 500 metara. Kilometar i po asfalta će dobiti poslije izbora, jer nije u pitanju nikakva predizborna 
manipulacija. Dalje, Savjet Mjesne zajednice određuje, odnosno raspoređuje kako se nešto radi u određenoj 
mjesnoj zajednici. Konkrektno ste pomenuli Njegnjevo, tamo  je opredijeljeno 400m asfalta i Mjesna zajednica i 
Savjet su se izjasnili da se to prepolovi, 200 metara ide u tzv. Staro selo, a  drugih 200 metara krak ide drugom 
ulicom.  
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            Odbornik Vidran Kljajević je istakao da 12 godina nije bilo asfaltiranja lokalnih puteva u Vraneškoj 
dolini ne računajući magistralni put. Stanovnicima Vraneša ne znači ništa 500m, kilometar ili dva, te svoje 
poljoprivredne proizvode moraju na leđima da prenesu do magistrale. Istakao je da taj projekat nije završen ni 
na djelu na kome se računa da je završen. Takođe je istakao da je u ovom Parlamentu ukazivao kao i njegov 
kolega Zoran Bošković o drugom ili tom trećem habajućem sloju asfalta. Nikad taj habajući sloj nije postavljen, 
postavljen je tampon i prvi sloj asfalta i mora  da se zna gdje su pare od te investicije. Znači, put Slijepač most  
nikad nije završen, na toj dionici skoro na čitavoj dužini propada asfalt, upravo zbog toga. Od Tomaševa kad 
se skrene pored Manastira Zlateš, asfalt  koji je urađen prije 20 godina je već propao. 
          Odbornik Marko Ljujić je naveo da smatra da su Savjeti mjesnih zajednica partijske ćelije DPS-a i zna 
se na koji način oni funkcionišu. Nije samo slučaj to kad je Bijelo Polje u pitanju, nego svi gradovi u Cnoj Gori u 
kojima je i dalje na vlasti DPS.  Kada se pođe do Mjesne zajednice Medanovići, pa iznad Medanovići II, ljudi 
žive 12 godina bez vode, bez kanalizacije, bez putne infrastrukture. Tu  živi preko 50 stanovnika, od čega oko 
20- oro male djece.  
 Predsjednik Opštine je odgovorio odborniku Kljajeviću da nije  tačno da u Vraneškoj dolini 12 godina 
nije urađeno ni km puta već da je prije 5 godina urađeno 4km puta u Papama. Takođe je demantovao da su 
Mjesne zajednice partijske ćelije DPS-a i naveo da ima pet predsjednika Mjesnih zajednica koji su na izbornim 
listama tj. predstavnici opozicije. Vezano za naselje Medanovići II, pojasnio je da je to neurbanizovano naselje. 
Kada se pravi kuća u urbanizovanom naselju sa građevinskom dozvolom, to znači da je tamo  planirana voda, 
struja, kanalizacija i put. Zato postoje planovi, zato postoje DUP-ovi. Na Medanovićima vodovod se završava 
ove godine, rasvjeta je urađena, od glavnog najstarijeg naselja, prema srednjem i novom naselju. Urađen je i 
asfalt u tom naselju ove godine.  Predsjednik opštine je pojasnio da Bijelo Polje ima 146 sela i 1100 km 
puteva, od čega je svega 200 km asfaltirano, znači trebalo bi 200 miliona eura za sve puteve. U svakom 
naselju se strateški pristupa. Ide se po nekom prioritetu. A taj prioritet određuje Savjet mjesne zajednice, koga 
su izabrali građani te mjesne zajednice na javnom zboru i javnom skupu u zakonskoj proceduri. Oni kažu gdje i 
šta je je prioritet u tom naselju.  
      Predlog Odluke o izmjeni Odluke o budžetu Opštine Bijelo Polje za 2020.godinu, usvojen je sa 24 glasa 
“za”, 7 “protiv” i 2 “uzdržana”.  
 
 2 i 3. Predlog Odluke o komunalnom redu; Predlog Odluke o kućnom redu u stambenim 
zgradama  
         Sekretar Sekretarijata za stambeno-komunalne poslove i saobraćaj Dejan Luković u uvodnom 
obrazloženju je naveo da su razlozi za donošenje Odluke o komunalnom redu sadržani u promjeni zakonskih 
propisa koji se odnose na komunalno uređenje grada. Važeći Zakon o komunalnim djelatnostima na nov, jasan 
i konkretan način reguliše oblast komunalnih djelatnosti, čime u poređenju sa prethodnim zakonom koji je 
regulisao ovu oblast daje mnogo bolja i sveobuhvatnija rješenja. Takođe, jedan od razloga donošenja ove 
Odluke je usklađivanje propisa sa novim Zakonom o prekršajima, kojim je propisano da se prekršaji i 
prekršajne sankcije mogu propisivati pored ostalog i u jedinicama lokalne samouprave. Kod ovakvog 
određivanja Zakona o prekršajima neophodno je da se Odlukom o komunalnom redu propišu kaznene 
odredbe,  kojom će se definisati kaznene odredbe i određene novčane kazne za nepostupanje po predviđenim 
odredbama. Odluku je takođe bilo potrebno uskladiti i sa Odlukom o organizaciji i načinu rada lokalne uprave 
opštine Bijelo Polje u pogledu podjele nadležnosti u vršenju inspekcijskog nadzora. Donošenjem ove Odluke 
predviđaju se opšti uslovi korišćenja, čuvanja i održavanja komunalnih objekata, održavanja čistoće, uređenje 
grada, prigradskih naselja odnosno propisuje komunalni red i opšti uslovi za njegovo sprovođenje čiji je cilj 
poboljšanje komunalnog reda u opštini. Predlagač je podnio amandman na ovu Odluku koji glasi: „Član 25 
stav 3 Odluke mijenja se i glasi : priključivanje opreme za reklamiranje na sistem javne rasvjete nije dopušteno 
bez odobrenja nadležnog organa lokalne uprave uz naknadu utvrđenu važećim cjenovnikom za tu uslugu“.   
             Razlozi za donošenje Odluke o kućnom redu u stambenim zgradama je usklađivanje propisa sa novim 
Zakonom o održavanju stambenih zgrada kao i potrebe usklađivanja Odluke sa novim Zakonom o prekršajima, 
s obzirom da ranijom Odlukom o kućnom redu u stambenim zgradama nijesu bile propisane kaznene mjere. 
Odluku je takođe potrebno uskladiti i sa Odlukom o organizaciji i načinu rada lokalne uprave optine Bijelo Polje 
u pogledu inspekcijskog nadzora. Jedan od razloga donošenja ove Odluke je uvođenje više reda u stambenim 
zgradama a sve u cilju pravilnog korišćenja i održavanja. Prilikom sačinjavanja ove Odluke uzeti su u obzir i 
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sugestije inspekcijskog organa koje su bazirane na uočenim problemima pri vršenju inspekcijske kontrole, kao 
i sugestija upravnika samih stanara stambenih zgrada.  
             Odbornik Vidran Kljajević  je naveo vezano za uređenje grada i naselja da se urednost jednog grada 
procjenjuje po onome kako je uređen centar grada, te da se ne možemo pohvaliti tom uređenosti. Sklonjene su 
ružne  tende prije dvije, tri godine, stavljeni su suncobrani, ali na ulazima zgrada su hrpe stolica, stolova, 
ventilatora. Prije je to bilo regulisano ukrasnim stubićima i tačno se znalo šta je ulaz, a šta je baštenski prostor i 
trebalo bi pod hitno da se to uredi, tako što će se vidno obilježiti ulazi u zgrade i zabraniti ugostiteljima da višak 
baštenskog bobilijara odlažu na ulaze od zgrada. Vezano za uređenje zgrada naveo je da se neurednost u 
zgradama odnosi prije svega na zajedničke prostorije. Prostor oko zgrada se narušava odlaganjem ogrjevnog 
drveta, jer ne postoji  toplana i stanari su prinuđeni da ogrjevno drvo odlažu oko zgrada. Potrebno je pod hitno 
ukloniti reklamne nastrešnice, postavljene žandinjere, dimnjake i ventilatore koji bukom i dimom zagađuju 
okolinu. Osim toga, naveo je da pojedini stanari ostavljaju napuštena vozila, koja se mogu vidjeti ako ne u 
strogom centru grada, onda kod zgrada koje su van centra grada. Potrebno je da neko  pronađe vlasnika tog 
automobila ili jednostavno da ga ukloni. Vezano za stavku uklanjanje snijega i leda, istako je da bez obzira što 
smo se modernizovali, stigla je neka nova mehanizacija a i dalje u centru grada gledamo ručna kolica i radnike 
Komunalnog preduzeća koji rizlu posipaju iz ruke. Taj snijjeg i led na trotoarima, stepenicama, ulicama pravi 
građanima veliki problem. Vezano za upravljanje javnom rasvjetom, istakao je da je poboljšana rasvjeta u 
Nikoljcu, Lješnici, na Loznicama ali da još uvijek nije osvijetljen dio od skretanja za Obrov do mosta ili je 
nedovoljno osvijetljen. Naveo je da je nedovoljno osvijetljeno novo stepenište koje je napravljeno između ulice 
Slobode i Tršove. Vezano za stavku održavanje javnih toaleta, naveo je da mu nije jasna ova stavka, da ne 
zna zašto je stavljena. Vezano za sprječavanje narušavanja komunalnog reda bukom, pitao je koliko je u 
prošloj godini podnešeno prekršajnih prijava zbog ovog narušavanja komunalnog reda, da li komunalna policija 
posjeduje fonomjer? Neveo je da veliki problem građanima predstavlja i prekopavanje javnih površina kada 
dolazi do kvarova na vodovodnoj, kanalizacionoj mreži, ali posle toga to dugo vremena ostaje u takvom stanju i 
kad bude sanirano, ne bude sanirano kako treba. Veliki problem predstavlja preklapanje nadležnih službi. 
Komunalna policija, Sanitarna i Građevinske inspekcija treba da se povežu ili bar obavijeste kolege iz druge 
službe da se preduzme nešto, a da se ne čeka da nastanu negativne posljedice po građane. Ukazao je da i 
dalje imamao problem pasa lutalica. Vezano za kućni red u stambenim zgradama, naveo je da u članu 35 
propisano da nad kućnim redom u stambenim zgradama inspekcijski nadzor nad sprovodjenjem ove Odluke 
vrši komunalni inspektor, na osnovu svojih ovlašćenja. Znači, dolazi se do zaključka da je komunalna 
inspekcija ta koja to treba da radi. Za održavanje komunalnog reda u zgradama najodgovorniji su ljudi koji su 
definisani kao upravnici, ali bi bilo prikladnije da su oni neki domari, jer održavaju tu zgradu. Vezano za zbor 
stanara, koji donosi odluke o svim važnim pitanjima, naveo je da treba vidjeti  ko o  tome vodi računa u Opštini.  
          Odbornica Adisa Martinović vezano za Predlog Odluke o kućnom redu u stambenim zgradama, istakla 
je da vjeruje da će se donošenenjem ove Odluke unaprijediti organizacija i kvalitet upravljanja stambenim 
zgradama. Takođe je istakla da se nada da će praktična primjena savremenih modela o pravilima i obavezama 
stanara, odnosno vlasnika stanova u pogledu korišćenja tih stanova i zajedničkih dijelova zgrada podići na neki 
način svijest svakog pojedinca, da imaju taj zajednički interes i korist od svega toga i da će se na taj način 
poboljšati sam kvalitet života u tim stambenim zgradama.       
           Odbornik Miloš Marić je istakao da je Odbor za uređenje prostora i zaštitu životne sredine jednoglasno 
prihvatio ove Odluke i i predložio Skupštini da ih usvoji. Izvjestilac je pojasnio da zakon nalaže usklađivanje 
opštinskih propisa sa zakonom i  da će uvođenje  kaznenih mjera upravo dati odgovor na sve manjakvosti koje 
se dešavju okolo, a koje nadležna inspekcija, komunalna, stambena i druge nijesu mogle u prethodnom 
periodu da riješe.  
            Sekretar Sekretarijata za stambeno-komunalne poslove i saobraćaj Dejan Luković je pojasnio da 
su ovom Odlukom konkretno definisane nadležnosti i kaznene mjere. Zakonom je definisano ko određuje 
upravnika zgrade. Zakon je jasan o načinu izbora i to se poštuje u našim zgradama i ti stanari  u toj zgradi 
biraju koga će da postave.  
            Odbornik Vidran Kljajević  je izrazio zadovoljstvo što je precizirano da Komunalna policija treba da 
vodi računa o kućnom redu u stambenim zgradama. Vezano za cijenu od 20 centi mjesečnog održavanja po 
kvadratu površine stana, naveo je da je to previše, da je bilo predloga da to bude 15 centi, 10 centi. Ima ljudi 
koji su u lošem materijalnom stanju i penzonera. Predložio je da sa Biroa rada, da lokalna uprava raspiše 
konkurs, za  upravnike zgrada i da se angažuju mlađi nezaposleni ljudi.   
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            Sekretar Sekretarijata za stambeno-komunalne poslove i saobraćaj Dejan Luković  je pojasnio da 
je cijena definisana Zakonom i  sredstva koji uplaćuju stanari idu na žiro račun zgrade, jer su to sredstva koja 
služe za održavanje stambene zgrade. U interesu je svih građana da imaju određena sredstva u budžetu koja 
koriste za održavanje zgrade, te da svi problemi koji nastaju u zgradi se finansiraju od tih sredstava.  Na  
osnovu organizacije lokalne uprave, određeno je da su komunalni inspektori, odnosno komunalni policajci 
nadležni za sprovođenje ove odluke.   
             Predsjednik Skupštine dao je na glasanje Predlog Odluke o komunalnom redu, koji je usvojen 
„jednoglasno“ (glasalo je 26 odbornika).  
             Predsjednik Skupštine dao je na glasanje Predlog Odluke o kućnom redu u stambenim zgradama 
koji je usvojen jednoglasno (glasalo je 26 odbornika).  
 
             4. 5. i 6. Predlog Odluke o raspodjeli sredstava za finansiranje projekata za mlade preduzetnike 
u 2020.godini; Predlog Odluke raspodjeli sredstava za podršku ženskom preduzetništvu u 2020. 
godini; Predlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o osnivanju JU “Ratkovićeve večeri poezije” 
 
              Predstavnik  Sekretarijata za lokalnu samoupravu Miloš Kljajević je pojasno da je pravni osnov 
za donošenje Predloga Odluke o raspodjeli sredstava za finansiranje projekata za mlade preduzetnike u 
2020.godini i Predloga Odluke raspodjeli sredstava za podršku ženskom preduzetništvu u 2020. godini, 
sadržan u članu 27 stav 1 tačka 6 Zakona o lokalnoj samoupravi koji određuje da „ Opština, u skladu sa 
zakonom i drugim propisima uređuje i obezbjeđuje uslove za razvoj preduzetništva. Takođe, pravni osnov za 
donošenje Predloga Odluke o o izmjeni i popuni Odluke o osnivanuju JU Ratkovićeve večeri poezije sadržan je 
u odredbama člana 43 stav 1 i stav 3 Zakona o kulturi i člana 34 stav 1 tačka 2  i tačka 14 Statuta opštine 
Bijelo Polje. 
              Odbornica Suada Zoronjić je istakla da su do kraja 19.vijeka žene u Crnoj Gori bile u 
nepovlašćenom položaju. U zadnje vrijeme uloga žene u javnom životu sve više dobija na značaju. Žene su 
danas zastupljene u svim sferama društvenog života, postaju ravnopravne u odnosu na muškarce, nevladine 
organizacije se bave pravima žena, žene su obrazovane, bave se politikom. Poznate su kao ravnopravni 
partneri na tržištu rada. Zastupljene su najviše u sektoru zdravstva, zatim u obrazovanju, turizmu, hotelijerstvu, 
socijalnom radu,  te da su u sudstvu takođe pokazale odlične rezultate. Baveći se politikom, sve su više 
zastupljene u parlamentu i bore se za ženska prava. Poslovni ambijent Crne Gore u posljednje vrijeme znatno 
je bolji nego prije. Usvojeni su zakoni koji su usklađeni sa zakonima Evropske unije. Sprovedene su 
institucionalne reforme I da izlazimo iz stereotipa gdje je preduzetništvo tradicionalno vezano za muški pol, a 
podizanje djece za žene. Žene danas sa sigurnošću prilaze biznisu zahvaljujući Investiciono razvojnom fondu, 
koji direktno finansira projekte u kojima su nosioci žene. Nakon proglašenja nezavisnostii 2006.godine, Crna 
Gora se obavezala na poštovanje ljudskih prava. Donesen je set zakona, kao i Konvencija o eliminisanju svih 
vidova diskriminacije žena. Trenutno se preduzetništvo vezuje za muškarce dok su žene  zastupljene svega sa 
10%. Istakla je da će se kao žena, političarka, buduća poslanica u parlamentu Crne Gore, boriti za 
ravnopravnost žena u svim porama društva i dati podršku razvoju ženskog preduzetništva. Naglasila je da je 
vrijeme da se prepozna značaj ženskog preduzetništva, da se žene stimulišu, a rezultati će biti evidentni u 
budućem periodu.  
            Odbornica Nemša Omerhodžić je istakla da u Bijelom Polju do skoro nijesmo imali neki značajan broj 
preduzetnica, da su razlozi za to višestruki i vuku korijene iz tradicionalnih shvatanja uloge žene, majke i 
domaćice i ti razlozi su ostavljali malo prostora ženama za bavljenje biznisom. Zadnjih godina ti stereotipi vidno 
su oslabili i da danas možemo da se pohvalimo da imamo trend da se naše žene sve češće upuštaju u 
preduzetničke vode.. Opština Bijelo Polje takođe je prepoznala značaj pitanja rodne ravnopravnosti i 
ekonomskog osnaživanja žena i već odavno u svojoj lokalnoj upravi ima Kancelariju za rodnu ravnopravnost, 
na koju možemo biti svi ponosni. Dodatni napori naše Opštine su da već drugu godinu za redom izdvaja 
određena i značajna sredstva, kako bi pomogla ženama da unaprijede svoje već započete biznise, jer je ženski 
biznis, odnosno žensko preduzetništvo važan potencijal bjelopoljske ekonomije. Bijelo Polje ima svoje žene na 
djelu, a to su naše žene na selu, koje su pored ostalog vidljive i na našem sada već tradicionalnom 
bjelopoljskom bazaru. Te žene, treba još snažnije da podržimo i da im pomognemo. Jedan od načina za to je 
da pored finansijske podrške, podstičemo njihovo uključivanje u lanac dobavljača u lance marketa velikih 
kompanija, jer to bi im pomoglo i omogućilo im održivost, kontinuitet i planiranje proizvodnje. Sredstva 
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izdvojena u ove namjene pokazuju da je u ovoj lokalnoj upravi i te kako važno to osnaživanje žena i nadležne 
službe će zainteresovanim preduzetnicama sve procedure oko apliciranja učiniti dostupnim i razumljivim, kako 
bi im pomogli da predstave svoje započete biznise i biznis planove za dobijanje ovih bezpovratnih sredstava.    
         Odbornica Slađana Nedović je navela da naše statistike zvanične pokazuju da 850 lica sa teritorije 
opštine Bijelo Polje, prijavljenih trenutno Zavodu su mlađi od 30 godina. To je  svako treće lice sa završenom 
visokom spremom. Dajući podršku na ovaj način, određujući sredstva za zapošljavanje odnosno pokretanje 
preduzetničkih ideja naših sugrađana, lokalna samuprava ovim bespovratnim sredstvima osim što pokušava 
zadržati mlade u našoj Opštini, daje i svojevrsnu podršku, odnosno inpuls za dobijanje nekih novih ideja. Mladi 
su naša budućnost i na mladima svijet ostaje. U konačnom, uspješnost ove Odluke će  zavisiti od kvaliteta 
ponuđenih ideja. Ono što je strateška grana razvoja našeg grada jeste turizam i usluge, tako da po 
dosadašnjem iskustu najveći prostor nalazi se za neke nove biznise upravo na ovom polju. 
            Predlog Odluke o raspodjeli sredstava za finansiranje projekata za mlade preduzetnike u 2020 usvojen 
je “jednoglasno” (ukupno je glasalo  odbornika).  
             Predlog Odluke o raspodjeli sredstava za podršku ženskom preduzetništvu u 2020.godini. usvojen je 
jednoglasno (ukupno je glasalo  26 odbornika). 
            Predlog Odluke o izmjeni I dopuni Odluke o osnivanju JU Ratkovićeve večeri poezije. usvojen je 
“jednoglasno” (ukupno je glasalo  23 odbornika.) 
 
         7. i 8. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj JU Centar za kulturu Vojislav Bulatović Strunjo za 
2019.godinu sa Predlogom zaključka; Program rada i finansijski plan JU Centar za kulturu Vojislav 
Bulatović Strunjo za 2020.godinu sa Predlogom zaključka.  
            Direktor  JU Centar za kulturu Vojislav Bulatović Strunjo za Milko Kovačević je istakao da su 
sredstva koja su budžetom Opštine predviđena, visoka cifra za kulturne aktivnosti jednoga grada. To je 
svakako vrlo pozitivno i predstavlja odgovoran odnos opštine Bijelo Polje prema kulturi i institucijama kulture u 
našem gradu. Iskazao je zahvalnost, prije svega odbornicima, predsjedniku Skupštine i predsjedniku Opštine, 
koji je predlagač jednog ovakvog budžeta na pravilnom i odmjerenom odnosu prema Centru za kulturu i uopšte 
prema ustanovama kulture u našem gradu. Centar je stoprocentno realizovao budžet u prošloj godini, 
realizovao sve programske aktivnosti koje su zpredviđene njegovim planom. U Centru je realizovano preko 80 
muzičkih,  pozorišnih, književnih i koncertnih projekata. Dakle, jedan ogroman broj programa, koji su u salu i 
mimo sale Centra za kulturu dovodili veliki broj naših građana, koji su bili u prilici da iz tog obilja ponude 
kulturnih dešavanja izaberu ono što oni smatraju da je za njih najinteresantnije. Niko tada nije mogao 
predpostaviti da će se ova kriza sa pandemijom ovako iskomplikovati, ne samo naš rad nego i naš život. 
Direktor je naveo da su imali  vrlo ambiciozan plan koji je bio  realan, dobro osmišljen i oslonjen na sigurne 
izvore finansiranja. Sada se radi ono što se može i što mora, čijim radom se ne remete mjere. U ovoj godini 
planirano je izdavanje dvije monografije, monografija postojanja 50 godina TDA i monografija muzički život u 
Bijelom Polju. Takođe, završena je jedna pozorišna predstava koju su građani imali priliku da vide na našem 
trgu, u kojoj su se predstavili akademski glumci, kao i glumci  Moamer Kasumović i Petar Novaković, mladi 
ljudi koji će biti nosioci pozorišnog života u našem gradu u budućem periodu. U ovoj sali instaliran je 3D 
bioskop, projekat koji je realizovan u saradnji sa filmskim centrom CG,  Ministarstvom kulture CG, Turske 
agencije “Tika” i opštine Bijelo Polje. Na taj način stvareni su uslovi da naši građani, ljubitelji filmske umjetnosti 
mogu paralelno sa građanima iz najrazvijenijih građana Evrope, biti u prilici da vide najveća i najbolja filmska 
ostvarenja tokom kalendarske godine.  
           Odbornica Azra Mulić je navela da se Bijelo Polje može pohvaliti visoko kvalitetnom kulturnom 
scenom i institucijama kulture u našem gradu. Festival dramskih amatera, festival tamburaških orkestara, 
samo su neke od manifestacija koje prevazilaze i nacionalne okvire zahvaljujući kojim je Bijelo Polje grad u koji 
se dolazi i grad u koji se svi vraćaju. Takođe se osvrnula na ostale programe ovih institucija, književne večeri, 
izložbe u okviru kojih nastupaju eminentna imena iz svijeta kulture. Istakla je da i u budućem periodu treba da  
pružamo podršku institucijama kulture u našem gradu, koje su zasigurno sjajan promoter našeg grada.  
         Odbornik Vidran Kljajević je istakao da je svjestan da je pandemija učinila svoje, da te vrlo važne 
manifestacije iz opravdanih razloga nijesu mogle biti realizovane, tamburaši, amaterska pozorišta. Istakao je 
da se nada da će proći pandemija izazvana korona virusom. Vezano za pokretnu biblioteku, pitao je li pokretna 
biblioteka još u funkciji?          
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Direktor Milko Kovačević je pojasnio da je bilo samo jedno vozilo pokretne biblioteke. Sticajem okolnosti neki 
put se vozilo parkira u centru, neki put se mora osloboditi prostor za dolazak vozila komunalnog preduzeća za 
odvoženje smeća. Zato vozač na svom parkingu, uz odobrenje parkira vozilo, jer tada ne smeta za obavljanje 
djelatnosti komunalnom preduzeću. Ono jeste u funkciji i jeste u pauzi, zato što djeca dugo vremena nijesu bila 
u školi, a obično je njegova komunikacija sa školama, tako da će ovih dana kako je škola i počela raditi ponovo 
i biti na svojim relacijama i u tačno određenim danima i satima.   
        Izvještaj o radu Iifinansijski izvještaj JU Centar za kulturu Vojislav Bulatović Strunjo za 2019.godinu sa 
predlogom zaključka usvojen je “jednoglasno” (glasalo je 25 odbornika).  
         Program rada za 2020.godinu za JU Centar za kulturu Vojislav Bulatović Strunjo usvojen je sa 27 
glasova “za” 2 “protiv” i 1 “ uzdržan”. 
 
           9.i 10. Izvještaj o radu i finansijskom izvještaju JU Centar za sport i rekreaciju za 2019.godinu sa 
Predlogom zaključka; Program rada i finansijski plan JU Centar za sport i rekreaciju za 2020.godinu sa 
Predlogom zaključka  
           Direktor JU Centar za sport i rekreaciju Marko Maslovarić je istakao da je prethodna godina bila 
veoma izazovna za sve sportske organizacije, u smislu zahtjevanog usklađivanja njihovih akata sa novim 
Zakonom u sportu. Do kraja 2019. godine  32.. sportske organizacije su uspješno završile taj proces. Takođe i  
Centar za sport, kao svojevrstan servis svim sportskim organizacijama je uskladio svoj rad sa novim Zakonom, 
usvojivši novu Odluku o organizvanju ustanove, novi Statut, Odluku o finansiranju sporta i ostale akte. U 
prethodnoj godini realizovane su planirane aktivnosti usmjerene prema najmlađoj populaciji, kroz neposredne 
sportske i edukativne prezentacije predškolskom i školskom uzrastu, gdje je akcenat stavljen na fizičkoj 
aktivnosti, kao preduslovu zdravog razvoja. Školama je kontinuirano pružana pomoć u vidu rekvizita, opreme i 
mobilijara, koji su neophodni za nastavu fizičkog vaspitanja, kako za nastavne tako i za vannastavne 
aktivnosti. Uspješno su organizovana i sprovedena opštinska takmičenja osnovnih i srednjih škola, a Centar za 
sport je bio i domaćin Regionalnog školskog takmičenja u malom fudbalu, košarci i šahu. Početkom 
2019.godine, tradicionalno su dodijeljena sportska priznanja u sportu za prethodnu godinu, a na kraju godine je 
po prvi put dodijeljena Novogodišnja sportska premija svim uspješnim sportistim u 2019. godini – osvajačima 
medalja na državnom i međunarodnon rangu takmičenja. Tom prilikom podijeljene su 44 sportske premije u 
vrijednosti od po 100 do 300 eura. Prethodnu godinu je posebno obilježilo opremanje i otvaranje sportske 
teretane u dvorani Nikoljac, koja je stavljena u funkciju fizičke pripreme sportskim organizacijama iz Bijelog 
Polja. Neposredno nakon toga, organizovan je Seminar sportskih trenera, sa ciljem da se svim našim 
trenerima i zainteresovanim sportskim radnicima pruže osnovna i specifična praktična znanja u razvoju 
funkcionalne snage sportista u teretani. U 2019. godini redovno je sufinansirano 19 sportskih organizacija, koje 
su kandidovale svoje programe rada na javnom konkursu. Takođe su iz vanrednih budžetskih sredstava 
sufinansirane sportske aktivnosti 6 sportskih organizacija, koje su se takmičile pod okriljem nadležnih 
nacionalnih saveza. U 2019. godini, Centar je pružio punu logističku podršku za organizaciju Finala kupa za 
seniore i seniorke u rukometu, koje se odžalo u našem gradu.Takođe finansijski su podržane dvije bokserske 
revije, Prvenstvo Crne Gore u boksu, i niz drugih sportskih događaja koji su se održale u našem gradu. Imamo 
pet prvoligaških seniorskih selekcija (KK, RK, OK,ŽOK, ŠK Rokada). Takođe imajući u vidu i računajući sve 
sportske organizacije u seniorskim selekcijama, za iste nastupa preko 90% sportista koji su Bjelopoljci. Ujedno 
veliko zadovoljstvo predstavlja i to da je u godini iza nas permanentno vršen masovan upis u školama sporta 
svih naših sportskih klubova. 
           Odbornica Suada Zoronjić je istakla da jedino nije zadovoljna koliko se sredstava izdvaja za određene 
škole, zato je apelovala za školu Nedakusi, da je to jedina škola gdje nema fiskulturne sale i da su ta djeca 
hendikepirana u odnosu na ostalu djecu u ovom gradu. Apelovala je da svi iz ovog Doma pruže podršku, prije 
svega ovom sportskom savezu, onda Skupštini, Ministarstvu prosvjete, da se poradi na tome da se investira u 
škole, jer nije dovoljno investirati samo sitnim sportskim rekvizitima. Pitala je šta se doniralo školi Nedakusima?  
             Odbornik Vladan Rudić je naveo da je Centar za sport imao niz kvalitetnih aktivnosti u toku 
2019.godine i posebna pažnja se obratila školskom sportu i škole su od Centra za sport i rekreaciju dobile 
sportske rekvizite. Naveo je da su renovirane dvije školske sale, a to su sala Osnovne škole „Marko Miljanov“ i 
Srednje Elektro ekonomske škole. Otvorena je i teretana u sklopu dvorane Nikoljac, što je u mnogome 
pomoglo klubove, jer su do tada trošili sredstva na privatne teretane. Realizovani su i seminari za trenere na 
kojima su treneri dopunjavali i usavršavali znanje o fizičkoj spremnosti igrača. U 2020.godini organizovan je i 
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realizovan sajam sporta u Bjelom Polju, pod pokroviteljstvom Centra za sport i rekreaciju i Ministarstvom 
sporta Crne Gore. Sajam je okupio predstavnike i sportiste, sportske kubove sa sjevera Crne Gore, a sve u 
cilju omasovljavanja i uticaja na djecu, kako bi se zainteresovali i počeli baviti nekim sportom. Na žalost, 
Korona virus koji je zadesio cijeli svijet, imao je uticaja i na sport. Istakao je da smatra da je prioritet 
renoviranje atletske staze gradskog stadiona i da se takođe slaže da je školi u Nedakusima potrebna sala.  
           Odbornik Vidran Kljajević je vezano za registraciju Školskog sportskog društva Srednje stručne škole, 
upoznao da je predao svu potrebnu dokumentaciju nadležnima, ali da nema povratnu informaciju, te je 
apelovao na direktora da koordinira u tom pravcu, jer je ovoj Školi u interesu da se registruje, da bi mogli da 
dobiju nešto od budžeta koji se odvaja za sport. Vezano za fiskulturnu salu Srednje stručne škole u Bijelom 
Polju, istakao je da po svim standardima ne predstavlja mjesto gdje se može bezbjedno vježbati i koja ne 
zadovoljava higijenske uslove. U poslednjih 10 godina, predstavnici iz Ministarstva prosvjete, procijenili su da 
je potrebno 36 hiljada eura za njeno renoviranje, jer to je sala koja je napravljena 78. godine. Prošle godine su 
opet dolazili stručnjaci iz Ministarstva prosvjete i proračunali da je sada za njeno renoviranje potrebno 56 
hiljada eura, svi koji dođu dobro procijene, ali ništa ne urade. Što se tiče otvorenih terena za Srednju stručnu 
školu, naveo je da imaju asfaltne površine, neuređene, bez mobilijara, neograđene i od prije dvije godine one 
su pretvorene u deponiju građevinskog materijala, jer se u blizini radi nova škola „Dušan Korać“, tako da 
nemaju ni te površine koje su se mogle privesti namjeni za nastavu fizičkog vaspitanja i za sport. Istakao je da 
je prošle godine Škola dobila desetak lopti i to je bilo značajno, a ove godine još ništa nijesu dobili, iako su 
uredno podnjeli zahtjev. Pohvalio je što je organizovan stručni sportski seminar, na kome su bili eminentni 
predavači. Poručio je da treba to češće radit, jer bez uvođenja nauke i naučnih saznanja u sport nema 
vrhunskih rezultata i da ne mogu vrhunske rezultate u sportu postići sportisti koji se nijesu edukovali u oblasti 
sporta. To najbolje dokazuje da je prije 30 i 40 godina kada je FK „Jedinstvo“ ostvarivao najbolje rezultate koga 
je vodio profesor Staić, profesor Juka Kasumović, profesor Njanjo Ivezić, ljudi koji su igrali fudbal i koji su se 
edukovali u oblasti sporta. Podržao je konstataciju da će Planu rada za 2020 godinu, Centar za sport i 
rekreaciju sprovesti aktivnosti na evidenciji i poboljšanju uslova izvođenja nastave fizičkog vaspitanja, ali u 
nastavi fizičkog vaspitanja imamo  hiljade mladih, koji će ako ne budu vrhunski sprortisti,  biti aktivni rekreativci 
i to je veliki rezultat.   
            Odbornik Miloš Marić je istakao da je dvije godine bio predsjednik Upravnog odbora odbojkaškog 
kluba, prije toga član odbora u košarci i sve te uloge su mu pomogle da sagleda kako funkcioniše sport i da se 
klubovi moraju registrovati i uskladiti sa zakonom koji je skoro donešen. Sredstva koja planira Opština kao 
Osnivač su usklađena sa programom koji se napravi na početku godine, ta da se sredstva iz godine u godinu 
povećavaju. Što se tiče sporta u školama, Centar za sport je imao sluha da pomogne koliko je mogao, 
ustupljena je fiskulturna sala, gradska dvorana, sportski poligon, atletska  staza za školska takmičenja. 
Opština, Ministarstvo sporta i Ministarstvo prosvjete su pomogli da se  dvije fiskulturne sale Osnovne škole 
„Marko Miljanov“ i Srednje Elektro ekonomske škole rekonstruišu. Što se tiče ostalih školskih sportskih sala, 
naveo je da smatra da osim Nedakusa, nedostaje i fiskulturna sala u Loznoj i u Njegnjevu te da je u Njegnjevu 
započeto sa izgradnjom projekta za izgradnju fiskulturne sale. 
            Odbornik Damjan Knežević je vezano za investicije, pojasnio da Centar za sport i rekreaciju nije  
ustanova kojoj se treba obratiti već da su to infesticioni fondovi, Opština, Država. Centar za sport je javna 
ustanava koja pomaže i podstiče sport, koja organizuje sport u smislu organizacije takmičenja, pomaže u 
nabavci sportskih rekvizita i mobilijara. U Bijelom Polju trenira i bavi se sportom kroz spotske klubove oko 1300 
dječaka i djevojčica. Organizovana su razna sportska takmičenja, opštinska, regionalna, državna takmičenja, 
to je ono što ova Ustanova podstiče, razvoj sporta i unaprjeđenje sporta. Što se tiče djece, kroz sportske 
organizacije i kroz sportske školske saveze u prošloj godini je dosta rekvizita podijeljeno, gimnastičarskih 
rekvizita, čunjeva, golova, koševa, da bi ta nastava magla da se odvija. Što se tiče vrhunskog sporta, najviše 
su se oslonili na opštinske klubove, koji su na budžetu opštine Bijelo Polje, kao i na druge klubove kojima nije 
osnivač Opština Bijelo Polje. Malo koja opština može da se pohvali na pet prvoligaša, žensku i mušku odbojku, 
košarku, rukomet i šah. Fudbalski klub je nažalost u drugoj ligi, ali sredstva kojima raspolaže fudbalski klub 
nijesu dovoljna za takmičenje u prvoj ligi, jer svi prvoligaši u Crnoj Gori imaju kvalitetne sponzore, gdje su 
budžeti od 5 do 10 puta veći od FK „Jedinstvo“ i treba svi da nađemo kvalitetne sponzore, kako bi nam 
Fudbalski klub bio u prvoj ligi. JU Centar za sport i Opština Bijelo Polje su prvi donijeli strategiju u 2018.godini, 
gdje se ova strategija uspješno sprovodi od školskog sporta, profesionalnog sporta i žena u sportu. U Centru 
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za sport i rekreaciju, Kovid 19 je usporio takmičenje i trenažni proces, a to je sve uskraćeno u cilju zdravlja 
sportista.  
              Odbornik Azem Idrizović je naveo da kao dugogodišnji navijač i ljubitelj FK „Jedinstvo“ ali kao i 
nekadašnji član uprave Kluba, veoma dobro zna sa čime se susreću oni koji vode Klub. Problemi u 
infrastrukturnom smislu, koji se gomilaju godinama kao i nebriga za taj sportski kolektiv dovela je do toga da 
prije par godina Klub bude pred potpunim kolapsom i da zauvijek nestane sa fudbaslke sportske scene. Tada 
su oni koji sada čine upravu, spasili Klub od propadanja i preuzeli ga, kada niko drugi nije htio. Istakao je da 
treba pod hitno pomoći Klubu na sve moguće načine i da to nije samo dužnost i obaveza lokalne samouprave, 
iako je 100% vlasnik Kluba, već je obaveza svih, a prije svega privrednika, koji bi trebalo da imaju 
razumijevanja i pokažu društveno odgovoran odnos prema Klubu, u kojem su generacije naših sugrađana 
stasavale i postizale vrhunske rezultate.   
              Odbornik Marko Ljujić je istakao da smatra da Centar za sport mora dati sve od sebe i urgirati na 
različite adrese u Državi, da dođe do pomjeranja na bolje. Takođe je istakao da Centar za sport i rekreaciju, 
treba da bude institucija preko koje se šalju zahtjevi ili inicijative, a oni dalje nastavljaju u aktivnostima, kako bi 
došlo do modernizovanja novih trendova i projekata koji se tiču sportskih aktivnosti u Bijelom Polju. Svjesni 
činjeničnog stanja  da kao treća opština u Crnoj Gori ne zaslužujemo da imamo fudbalski klub koji će 
godinama biti u drugoj ligi. Svake godine iznova čujemo i dobijamo informacije, da smo ove godine glavni 
favoriti za ulazak u prvu ligu, međutim  kako teče sezona uvijek se ispostavi da smo  negdje zlatna sredina ili 
uglavnom na granici za ispadanje u neku regionalnu zonu. Uzimajući u obzir trenutnu situaciju i veoma složenu 
epidemiološku situaciju u Crnoj Gori i saznanja da nije lako i da postoje dosta neriješenih obaveza iz 
prethodnog perioda, koje je uprava FK Jedinstva preuzela na sebe, takođe je svjestan činjenice da su morali 
malo više pažnje obratiti na infrastrukturne stvari,  jer na takav način  podstičemo ljude da dolaze u Bijelo 
Polje, a opet nemamo toliko potencijala da isključivo iz našeg rada reprodukujemo nove talente, koji bi Klub 
spasili svih onih problema koji nam se dešavaju u sportu.  
             Potpredsjednik Opštine Nermin Bećirović se složio sa konstatacijom da iznos od 135 000 eura 
koliko se odvaja na godišnjem nivou nije dovoljan za prvoligaški status i podržao inicijativu potencijalnih 
sponzorstava privrednika, kada je u pitanju FK „Jedinstvo“. Bez toga se ne može imati kvalitetan fudbalski 
klub, makar ne po mjeri onoga što su neki navijački apetiti i motivi i što ovaj grad kao treća opština zaista i 
zaslužuje. Naveo je da je najmanji krivac  za to lokalna samouprava i Centar za sport jer iznos koji može da 
odvoji u ovom trenutku je iznos od 135 000 eura koliko se i odvaja. Sa Fudbalskim  savezom zaključeno je 
preko 2 miliona investicija u naš grad. Svakodnevno zajedno sa direktorom radi se na realizaciji tih projekata, a 
neki od njih su ograničeni nekim od zakonskih problema, oko raspisivanja konkursa, dva puta se mijenjao 
zakon u tom pravcu. Vezano  za nepostojanje pomoćnog terena, koji je boljka ovog fudbalskog kluba, naveo je  
da upravo sa predsjednikom Opštine i direktorom razgovara o nekoj novoj lokaciji,  i da će se uz podršku 
Skupštine, privrednika i svih ljudi u Bijelom Polju realizovati ovo pitanje do kraja. Projekat rasvjete i reflektora je 
u završnoj fazi, urađen je elaborat i čeka se saglasnost od CEDIS-a za trafostanicu Jedan od najvećih 
infrastrukturnih projekata je izgradnja zapadne tribine, koja je preko 1 200 000 vrijedna i za nju je dobijena 
načelna saglasnost od Fudbalskog saveza. Čeka se  revidovan projekat koji je upravo u fazi  izrade kod  
glavnog gradskog arhitekte. Izvođač idejnog rješenja je izabran i treba da u nekoliko dana i to rješenje da 
dobije svoj epilog i onda da se krene u realizaciju tih projekata.  
            Odbornik Miomir Vojinović je pozvao potpredsjednika Opštine i sve one koji su direktno povezani sa 
sportom, da one inicijative koje su upućene prema Ministarstvu sporta da ih podijele sa odbornicima i izrazio 
uvjerenje da će i buduća Vlada i neki budući ministar sporta morati dužnu pažnju da posveti ovom gradu. 
Fudbalski klub Jedinstvo kao sportski kolektiv to zaslužuje, za sve ono što se postizalo i sve ono što su ranije 
generacije ostavljale ovom gradu. Naveo je da će podržati sve one inicijative ove vlasti u kojoj će biti i 
Socijalistička narodna partija da zajedno i infrastrukturne i sportske i ostale poduhvate rješavaju na dobrobit 
svih građana.  Istakao je da kada je u pitanju sport, da je poenta i da akcenat moramo staviti na to da se naša 
omladina, naša djeca, posvete ovom gradu i da se njima u tom pravcu posveti dužna pažnja,  imajući u vidu 
činjenicu da do vrhunskih rezultata sa ovim novcem i sa ovim uslovima svakako ne možemo.   
              Direktor Marko Maslovarić je pojasnio da smatra da su sredstva koja se daju klubovima velika, 15% 
od ukupnog opštinskog budžeta. Pet klubova se takmiče u prvom rangu takmičenja i prva smo opština u Crnoj 
Gori koja ima takve karakteristike, dakle sa svojim snagama igrati na takvom rangu takmičenja. Za sportski 
elitizam je potrebno više sredstava, a prilog tome je i Zakon o sportu koji je Vlada usvojila prije dvije godine, a 
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koji kaže da sufinansiranje sportskih klubova ide iz opštinskog budžeta, donacija, dotacija i sponzorstava. 
Konkretno za fudbalski Klub Tekstilac,  sredstva od 130 000 eura nijesu dovoljna da se takmiče u prvom rangu 
takmičenja. Takođe, interes je da se izgradi sportski teren, kako bi mogli da se takmičimo i stvaramo uslove, 
da bi se bavili elitnim, prvoligaškim  sportom. To je jedan imperativ svih nas, da sve te prepreke prevaziđemo i 
da konačno realizujemo priču, što se tiče pomoćnog terena.  Centar za sport je inicirao da se izgradi sala u OŠ 
Nedakusi, ali takođe se mora pripremiti tehnička dokumentacija. U februaru, na sastanku sa nastavnicima 
fizičkog vaspitanja podijeljene su lopte i svaka lopta je izuzetno dragocijena, da li će ona završiti u sali ili na 
nekom igralištu, dijete će se igrati tom loptom, upražnjavaće fizičku aktivnost. Vezano za stadion i staze, 
istakao je da je to jedan od prioritetnih ciljeva i da će se truditi da se  to i realizuje. Vezano za održavanje 
seminara, neveo je da smatra da će taj seminar biti tradicionalan i da se slaže da su naučno istraživački i 
edukativni segment osnovni segmenti za razvoj sporta, uz obezbjeđivanje optimalnih uslova. Vezano za salu 
Srednje stručne škole, pojasnio ja da su obišli školu, evidentirali loše uslove rada u toj školi i uputili  zahtjev 
Ministarstvu sporta, čiji su stručnjaci obišli Školu. Sala Srednje stručne škole je zaista u lošem stanju, činjenica 
je da se to mora rješavati. Zahtjev prema Ministarstvu sporta se odnosio na adaptaciju i rekonstrukciju tog 
objekta, došli su stručnjaci koji su uradili idejno rješenje, odnosno projektni zadatak, koji je trebao da bude 
apliciran Vladi od strane Centra za sport.  Međutim, iznos predviđenih sredstava je prešao  limit koji se za te 
svrhe može izdvojiti, a to je 30 000 eura, obzirom da se radilo o ozbiljnoj rekonstrukciji, koja je zahtijevala 
uključenje Ministarstva prosvjete.    
               Odbornik Vidran Kljajević, je istakao da djeca koja su dolazili u Srednju školu, kolut naprijed nijesu 
mogli da naprave.  Zašto nema sale, nema stunjače, nijesu krive kolege i da razumije, takvi su uslovi. Pojasnio 
je da ako hoćemo bolje rezultate u nastavi, sportu i sferi fizičkog vaspitanja, moramo to poboljšati, da je 
svjestan koliko je tu uloga Centra za sport i rekreaciju da pomogne oko tih takmičenja, oko rekvizita i  da ne 
očekuje  od ove Ustanove da izgradi sportsku salu. 
           Izvještaj o radu i finansijski izvještaj za 2019.godinu planu JU Centar za sport i rekreaciju za 
2020.godinu sa predlogom zaključka usvojen je sa 27 glasova  „za“ i 3 „uzdržana“ . 
         Program rada i finansijski plan JU Centar za sport i rekreaciju za 2020.godinu sa predlogom zaključka, 
usvojen je sa 27 glasova „za“ i 3 „uzdržana“. 
 
           Predsjednica Kluba odbornika DPS-a Vesna Pavićević je obavijestila da je na  Kolegijumu 
predsjednika Skupštine, dogovoreno da s obzirom na obiman dnevni red, da je nakon četiri sata po Poslovniku 
predviđena pauza, koja ne smije kraća biti od 30 minuta. Predložila je da se završi rad Skupštine, a da se 
nastavi kada se dogovore ili kada to odredi predsjednik Skupštine.  
 
              Predsjednik Skupštine je odredio pauzu u radu sjednice Skupštine i obavijestio da će o nastavku 
sjednice odbornici biti obaviješteni dan prije početka nastavka sjednice. Rad sjednice Skupštine završen je u 
14 časova. 
 

Nastavak sjednice Skupštine opštine Bijelo Polje,  
održane 22.10.2020 godine sa početkom u 10 časova. 

 
             Predsjednik Skupštine Abaz Dizdarević konstatovao je da nastavku XV sjednice Skupštine 
prisustvuje 25 odbornika, čime su se stekli uslovi za nastavak sjednice Skupštine. Obavijestio je da sjednici 
pored odbornika prisustvuje predsjednik Opštine Petar Smolović sa svojim saradnicima.  
 
            11.  i 12. Izvještaj o radu JU Centar za podršku djeci i porocici za 2019.godinu;  Program rada i 
fiansijski plan JU Centar za podršku djeci i porocici za 2020. godinu 
           Direktorica Centra Rada Đerić je u uvodnom obrazloženju navela da Izvještaj o radu predstavlja 
objedinjenu i sažetu cjelinu svih realizovanih aktivnosti, prikaz problematike korisnika usluga Centra kao i 
organizacione promjene koje su nastupile u prethodnoj godini. U skladu sa Zakonom o socijalnoj i dječijoj 
zaštiti i Pravilnikom o bližim uslovima za pružanje i korišćenje, normativima i minimalnim standardima, usluge 
smještaja u prihvatilištu i skloništu, Centru je od strane Ministarstva rada i socijalnog staranja februara 
2019.godine izdata licenca za obavljanje djelatnosti socijalne i dječije zaštite na period od tri godine. U skladu 
sa izdatom licencom Centar pruža uslugu u prihvatilištu i skloništu odraslom i starijem licu odnosno odraslom 
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licu sa djetetom. Centar obezbjeđuje sljedeće usluge: smještaj korisnika, prijem korisnika 24 časa dnevno, 
sedam dana u nedjelji, uslovi za ostvarivanje zdravstvene zaštite, ishranu, uslove za zadovoljavanje osnovnih 
životnih potreba, podršku o preuzimanju kontrole nad sopstvenim životom i druge relevantne aktivnosti za 
ekonomsku samostalnost korisnika. U toku 2019.godine Centru za podršku djeci i porodici za pomoć se 
obratilo 58 lica, od kojih je 23 lica boravilo u prihvatnoj stanici Centra i 35 lica, kojma su pružene savjetodavne 
usluge u prevazilaženju problema u saradnji sa nadležnim Centrom za socijalni rad, Opštinom, Centrom 
bezbjednosti kao i sa kancelarijama za besplatnu pravnu pomoć i drugim nadležnim institucijama. U prihvatnoj 
stanici Centra koja je namijenjena urgentnom zbrinjavanju korisnika u 2019.godini bilo je smješteno 23 lica, od 
kojih 14 maloljetnih i 9 punoljetnih lica. U toku 2019. godine korisnici usluga koji su smješteni u prihvatnoj 
stanici su smješteni zbog različitih problema među kojima su najčešće psihičko i fizičko nasilje, nedostatak 
stambenog prostora i neadekvatna briga o djeci, poremećni porodični odnosi i trgovina ljudima.  
            Odbornica Vesna Pavićević je istakla da je Opština Bijelo Polje prepoznata po brizi o svim 
kategorijama socijalno ugroženih. Centar za podršku djeci i porodici predstavlja prvi javni servis ne samo u 
Bijelom Polju i Crnoj Gori, nego i u regionu, za prihvat i pomoć djeci koja su žrtve mučenja, zlostavljanja, 
zanemarivanja, djeci koja su žrtve nasilja, njima i njihovim porodicama. Centar za podršku djeci  porodici 
predstavlja prvi institucijalni način prihvata djece i pomoći porodici. Centar za podršku djeci i porodici, to jest 
Opština kroz Centar je ostvarila multidiscipinarni pristup u rješavanju prava djeteta, multidisciplinarni pristup u 
rješavanju prava porodice, a takođe i međusektorsku saradnju između svih sektora koji se bave pravima djece 
ili porodice. Sklonište se pojavilo kao potreba da se organizuje i otvori iz razloga što je analizama kroz fokus 
grupe ustanovljeno da djeca koja su žrtve nasilja i njihovi roditelji u datom trenutku kada nemaju krov nad 
glavom, čak i po 24 časa provedu u Centru bezbijednosti. Tada djeca produbljuju svoju traumu i to je kao 
problem prepoznato da se taj strateški cilj kroz lokalni plan akcije za djecu i implementira. U Centru za podršku 
djeci i porodici su organizovane unazad deset godina prve kampanje protiv nasilja u Crnoj Gori, gdje je bilo 
obuhvaćeno oko 10 000 djece iz svih područja.U Centru za podršku djeci i porodici je instalirano prvo skrin 
ogledalo u Crnoj Gori,što je podrazumijevalo da djeca koja su žrtve najtežih krivičnih djela tokom sudskog 
procesa ne prolaze kroz dodatnu traumu. Centar za podršku djeci i porodici je pored toga dobio prvi grant iz 
prekogranične saradnje IPA-a programa sa zemljama iz okruženja, gdje su implementirane aktivnosti koje su 
se ticale zaštite djece, ali i edukacije stručnog kadra koji rade u Centru za podršku djeci i porodici. Prva je 
osnovana škola za roditelje, za unaprjeđenje roditeljske kompetencije. Prvo porodično savjetovalište za 
porodice koje imaju disfunkcije, prvi sos za djecu.Taj sektor je prepoznat i van granica naše zemlje,pa je zbog 
tog projekta dobio i nagradu iz Brisela. Taj Centar je Đurađ Stakić, profesor iz Pensilvanije unio u svoje knjige, 
koje se izučavaju na političkim naukama, kao jedan poseban vid institucionalnog okvira zaštite djece i njhihovih 
roditelja u datom trenutku socijalne potrebe. Takođe Centar za podršku djeci i porodici i dan danas ima i sada 
kada je otvoreno sklonište za prihvat te djece, koja su u stanju potrebe i njihovih roditelja, da im pruža psiho 
socijalnu pomoć, topao kutak i krov nad glavom.  
          Odbornik Vaso Obradović je istakao da niko ne osporava važnost ovakve jedne ustanove kao što je 
Centar za podršku djeci porodici i da niko nema ništa protiv Izvještaja o radu za 2019.godinu, ali da Skupština 
Opštine kao osnivač bi trebala da ove javne ustanove uozbilji, obzirom da je oktobar mjesec, izvjestilac kaže 
da nema šta da priča o programu rada.Pitao je na osnovu čega ćemo onda da planiramo finansije za ovu 
godinu. Istakao je da smatra da u statutima ovih javnih ustanova treba da stoje neke obaveze i da je Skupština 
imala vremena, kao i rukovodioci ovih javnih službi, da ranije predaju planove kako finansijske, tako i programe 
rada. S obzirom da je već oktobar mjesec, Skupština, kao osnivač trebala bi da skrene pažnju javnim 
ustanovama da moraju sa više digniteta da pristupaju ovom Domu. 
           Predsjednik Skupštine je pojasnio da usljed pandemije i jako kompleksnih uslova za održavanje bilo 
kojeg većeg skupa,  sve ove programe i finansijske planove, imali smo kao mogućnost da sagledamo u martu 
mjesecu. Međutim, zbog odlaganja skupštinskih zasijedanja kao i svih većih okupljanja ustanovili smo da je 
ovo praktično formalno odobravanje dokumenata, koja moraju proći kroz skupštinsku proceduru i zamolio je za 
razumijevanje da usljed svega ovog čime se bori cijeli svijet i mi moramo imati razumijevanja za dalje 
djelovanje, na zadovoljstvo svih građana opštine Bijelo Polje.  
          Direktorica Rada Đerić je pojasnila da Program rada nije mogao biti realizovan usljed pandemije 
Korona virusa, da je ovaj dokument dostavljen u materijalu i da smatra da nema potrebe da ga čita, s obzirom 
da nije realizovan. Budžet iznosi 145 000 eura, koji je dovoljan za plate i za one osnovne potrebe, za električnu 
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energiju, za ostale račune. Takođe je pojasnila da je budžet veći za 9600 eura, a to se odnosi na plaćanje 
zakupa poslovnih  prostorija. 
           Odborik Vaso Obradović je pojasnio da nije imao namjeru da osporava rad direktorice, ali da smo 
imali vremena do marta, a naročito  javne ustanove da izvrše planiranje, da predaju ta dokumenta Skupštini na 
razmatranje. Naveo je da smo imali period kada smo bili korona free i znači mogli smo u tom periodu i mi kao 
Skupština da rizikujemo, isto kao pod ovim uslovima što smo danas. Ostavlja se prostor za sumnju, da bi ta 
sredstva mogla da se koriste neplanski, nenamjenski, da je trebalo da se odgovornije ponesemo i da se sva 
ova akta ranije usvoje.  
           Predsjednik Skupštine je obavijestio da su sva dokumenta svih javnih ustanova još početkom marta 
mjeseca dostavljena skupštinskoj službi. Prvo redovno zasijedanje koje Skupština planira jeste proljećno u 
martu mjesecu i tada smo dužni da razmatramo sva ova dokumenta. Tada nijesmo bili u prilici da to napravimo 
iz velikih zdravstvenih okolnosti i problema sa pandemijom. Vezano za sjednicu u maju, pojasnio je da se ticala 
isključivo pomoći građanima i paketu podrške koju je predsjednik Opštine inicirao po hitnom postupku.  
          Izvještaj o radu i finansijski izvještaj JU Centar za podršku djeci i porodici za 2019.godinu sa Predlogom 
zaključka,  usvojen sa 24 glasa „za“ i 6 „uzdržanih“.                     
          Program rada i finansijski plan JU Centar za podršku djeci i porodici za 2020.godinu sa Predlogom 
zaključka  usvojen je sa 22 glasa „za“ i 6 „uzdržanih“. 
 
        13. i 14.  Izvještaj o radu i finansijski izvještaj JU Centar za djecu i mlade sa smetnjama u 
razvoju „Tisa“ za 2019.godinu sa Predlogom zaključka; Program rada i finansijski plan JU Centar za 
djecu i mlade sa smetnjama u razvoju „Tisa“ za 2020. godinu sa Predlogom zaključka.  
         Direktor Ustanove Ensad Omerović je pojasnio da Izvještaj predstavlja pregled aktivnosti tokom 
2019.godine u Centru za djecu i mlade sa smetnjama u razvoju „Tisa“. Unaprjeđenje, zaštita i promocija prava 
djece sa smetnjama u razvoju i njihova socijalizacija, integracija u društvenu zajednicu na osnovu pružene 
jednake mogućnosti osposobljavanja i što veće samostalnosti u dnevnim aktivnostima kao i elementarna 
socijalna i medicinska rehabilitacija, u cilju povećavanja i održavanja funkcionalnih sposobnosti osnovne su 
smjernice u radu ustanove i u narednom periodu. Direktor je takođe pojasnio da tokom 2019.godine 
Ministarstvo rada i socijalnog staranja, odnosno Javna ustanova Dječiji dom „Mladost“ preuzeli su upravljanje i 
rukovođenje Malom grupnom zajednicom. Menadžment „Tise“ može biti ponosan što je rukovodio i upravljao 
Malom grupnom zajednicom od samog otvaranja ove jedine takve usluge u Crnoj Gori. Napravljeni su kvalitetni 
temelji i prvi koraci Male grupne zajednice, koji će biti primjer za otvaranje drugih na nivou naše Države. 
Opservacionim periodom, uzornim radom i odgovarajućim tretmanima otkrivaju se sposobnosti djece i radi se 
na njihovom maksimalnom razvoju. Za svako dijete u saradnji sa roditeljima pripremaju se individualni 
šestomjesečni planovi radi. Jedna od najznačajnih aktivnosti ovog projekta je uvođenje hidromasažne terapije i 
hidromasažne relaksacije kroz obuku osoblja u Dnevnom centru, u okviru čega će izgraditi hidromasažni 
bazen u Centru „Tisa“ u Bijelom Polju. Uvođenjem hidromasažne terapije i hidromasažne relaksacije značajno 
će se  povećati logomotorne sposobnosti i mentalno zdravlje djece i mladih sa invaliditetom.  
           Odbornica Enisa Babajić je istakla da još od otvaranja 2004. godine, kada je JU Centar za djecu i 
mlade sa smetnjama u razvoju „Tisa“ prvi put otvorila svoja vrata, svjedoci smo konstantnog napretka ove 
Ustanove. Sve ove godine Centar „Tisa“ je poslovao sa jasnim ciljem da svakom pojedincu i korisniku koji je 
zbog svog invaliditeta lišen mogućnosti da se pravilno razvija, vaspitava, obrazuje ili radno osposobljava, 
pomogne da u što većoj mjeri ublaži ili otkloni posljedice takvog stanja. Možemo zaključiti da je ovo ustanova 
koja konstantno radi na unaprjeđenju usluga, na kvalitetnom boravku korisnika i konstantnim edukacijama 
zaposlenih. Osobe sa posebnim potrebama su jedna od najranjivijih grupa, a imajući u vidu sve ove činjenice, 
koje je naveo direktor, zaposleni u Centru „Tisa“ svojom posvećenošću značajno doprinose poboljšanju 
kvaliteta njihovog života.  
            Izvještaj o radu i finansijski izvještaj JU Centar za djecu i mlade sa smetnjama u razvoju „Tisa“ za 
2019.godinu sa Predlogom zaključka usvojen sa 22 glasa „za“ i 4 „uzdržana“ . 
              Program rada i finansijski plan JU Centar za djecu i mlade sa smetnjama u razvoju „Tisa“ za 
2020.godinu sa Predlogom zaključka usvojen sa 22 glasa „za“ i 4 „uzdržana“.  
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           15. i 16. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj JU Ratkovićeve večeri poezije za 2019.godinu sa 
Predlogom zaključka; Program rada i finansijski plan JU Ratkovićeve večeri poezije za 2020.godinu sa 
Predlogom zaključka.  
          Direktor JU Ratkovićeve večeri poezije Kemal Musić je naveo da je JU Ratkovićeve večeri poezije 
institucija od nacionalnog značaja. Osim primarne manifestacije JU Ratkovićeve večeri poezije organizuje i 
džez festival, ima književnu produkciju, književne paralele i kvalitetne prateće programe tokom godine. Snažnu 
podršku dobija od Opštine Bijelo Polje i Ministarstva kulture Crne Gore. Rejting ove ustanove ogleda se u tome 
što je učešće na Ratkovićevim večerima poezije privilegija, a nagrada Risto Ratković koja se dodjeljuje za 
najbolju pjesničku knjigu u Crnoj Gori, Srbiji, Bosni i Hercegovini i Hrvatskoj prestiž. U 2019. godini možemo 
biti zadovoljni ostvarenim rezultatima jer su gosti 49. Ratkovićevih večeri poezije bili su Rodolfo Hasler iz 
Španije, Nigar Hasan Zadeh iz Azerbejdžana, Li Junlei i Huo Juanming iz Kine, Jurko Pozajak iz Ukrajine, 
Furkan Čališkan iz Turske, Dina Murić iz Austrije, Zuvdija Hodžić, Borislav Jovanović, Obrad Nenezić, Pavle 
Goranović, Jovana Bojović, Božo Koprivica, Ljubeta Labović iz Crne Gore, Marko Pogačar i Sinan Gudžević iz 
Hrvatske, Radmila Lazić, Šaban Šarenkapić i Boško Lomović iz Srbije, Tanja Stupar Trifunović, Asmir Kujović i 
Ferida Duraković iz BiH,a specijalni gost 49. RVP bio je istaknuti njemački književnik Marsel Bajer, jedan od 
najznačajnijih pisaca u Evropi. U okviru Ratkovićevih večeri poezije uživali smo u fenomenalnom koncertu 
legendarne jugoslovenske grupe “S vremena na vreme”. Ljubitelji likovnih umjetnosti imali su priliku da vide 
radove istaknutog crnogorskog konceptualnog umjetnika Miliju Pavićevića i grafike glasovite njemačke 
umjetnice Žaklin Merc. Takođe, na Džez festivalu nastupile su čuvene jugoslovenske grupe “Atomsko 
sklonište” i “Oktobar 1864”, kao i najznačajniji džez orkestri iz okruženja. Takođe, objavljeno je 10 knjiga u 
ediciji Književne paralele. Direktor je pojasnio je da je Program za 2020.godinu 80% realizovan. Realizovane 
su Ratkovićeve večeri poezije prema preporukama NKT-a, organizovan je Džez festival ne u onom formatu 
kako je to sada bio običaj, ne na trgu zbog epidemiološke situacije, ali da se ne bi  izgubio kontinuitet,  
organizovne su dvomjesečne radio emisije na Radiju Bijelo Polje, pod naslovom Vrijeme je za džez.   
           Odbornik Vidran Kljajević je naveo da u jednom periodu ova manifestacija je dobila neke nove 
sadržaje i forme što je učinilo da ona uznapreduje. Poslije toga je došlo do reintegracije Centra za kulturu, tako 
da smatra da je ova manifestacija izgubila taj svoj sjaj zbog njene politizacije. Po prvi put ove godine 
„Ratkovićeve večeri poezije“ su najavljene latiničnim pismom. Na kraju je poručio da treba da se ukloni taj 
politički kišobran iznad Ratkovićevih večeri poezije i pusti da Lim slobodno teče po moru.  
           Odbornik Ćemal Zoronjić je istakao da ove godine „Ratkovićeve večeri poezije“ su proslavile svoj 
50.rođendan i na žalost zbog dobro poznate Kovid epidemije, Program je bio nešto redukovan u odnosu na 
planirani i izostali su mnogi učesnici iz međunarodne zajednice, tako da su Ratkovićeve večeri poezije održane 
uglavnom na nacionalnom nivou. Iz izvještaja za 2019.godinu vidi se da je realizovano čak 20 veoma 
kvalitetnih kulturnih sadržaja u ovoj javnoj ustanovi. Tri ključna segmenta ove Javne ustanove su u toj godini 
bila izdavaštvo, izdato je  devet  značajnih štampanih knjiga, džez festival i „Ratkovićeve večeri poezije“. Pored 
ovih osnovnih programskih ciljeva ova Ustanova sarađuje i sa Javnim emiterom Radio Bijelo Polje, realizovan 
je „Refestikon“ u okviru „Ratkovićeve večeri poezije“, mnoge likovne izložbe i pružena logistička podrška za 
dodjelu Nagrade „Miroslavljevo jevanđelje“. Program za 2020.godinu nije mogao biti u potpunosti realizovan, 
ali po prvi put u 2020.godini su izdata sabrana djela Rista Ratkovića u četiri knjige.  
           Direktor  Kemal Musić je istakao da se ova Ustanova vodi isključivo estetskom vrijednošću umjetnosti, 
bez obzira ko se kako u Crnoj Gori nacionalno izjašnjava ili osjeća. Ukoliko stvori kvalitetno umjetničko djelo, 
vrata „Ratkovićevih večeri poezije“ su mu otvorena. Naveo je da je ostavrena odlična saradnja sa Maticom 
srpskom u Crnoj Gori, gdje su  nekoliko pruta promovisani neki pisci koji su članovi te matice. Ostvarena je 
dobra saradnja sa mnogim ambasadama u Crnoj Gori, austrijskom, kineskom, njemačkom itd. Zahvaljujući 
kvalitetnoj izdavačkoj djelatnosti „Ratkovićevih večeri poezije“, ova Ustanova je primljena u jedan savez 
izdavača u Kini i prošle godine dobili su poziv da kao izdavač učestvuje na sajmu knjiga u Pekingu. 
           Odbornik Vidran Kljajević je istakao da smatra da  je kruna „Ratkovićevih večeri poezije“, ono što se 
ta tri dana dešava na promociji „Ratkovićevih večeri poezije“ i pitao je zašto nijesu došli Ministar kulture i 
predsjednik Opštine, na otvaranju ove manifestacije. Takođe je pitao da li postoji praksa da se pozivaju bivši 
laureati „Ratkovićevih večeri poezije“, jedan od tih pozvanih bi bio i legendarni pjesnik Matija Bećković. Vezano 
za politizaciju kulture, naveo je da treba pustiti da ti kulturni stvaraoci napišu to što misle, naslikaju to kako 
osjećaju i da ne treba stavljati nikakve barijere.  
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          Direktor Kemal Musić je pojasnio da Matija Bećković nije dobitnik Nagrade Risto Ratković, da o 
učesnicima na „Ratkovićevim večerima poezije“ odlučuje Savjet Ustanove. Matija Bećković je ranije 
učestvovao na „Ratkovićevim večerima poezije“, ali zadnjih nekoliko godina pozivaju se pisci ne samo sa 
prostora bivše Jugoslavije, nego pisci iz čitavog svijeta, tako da ima prostora za sve. Ove godine kao jedan od 
dobitnika nagrade Risto Ratković pozvan je Dragan Koprivica. 
           Predsjednik Skupštine je pohvalio rad „Ratkovićevih večeri poezije“,inovativnost u organizacionom 
pristupu ove manifestacije, istakavši da je to jedan interdisciplinarni način koji se primjenjuje već od osnivanja 
ove institucije i zahvalio  Ministarstvu kulture na izdvajanju značajnih sredstava. Za ponos ovoga grada je da je 
ta manifestacija prepoznata kao jedna manifestacija koja je zaslužila i zavrijedila nacionali prefiks.  
        Izvještaj o radu i finansijski izvještaj JU Ratkovićeve večeri poezije za 2019.godinu sa predlogom 
zaključka,  usvojen sa 21 glas „za“ i 9 „uzdržanih“. 
        Program rada i finansijski plan JU Ratkovićeve večeri poezije za 2020.godinu sa predlogom zaključka 
usvojen sa 21 glas „za“ i 9 „uzdržanih“.  
 
        17 i 18 Izvještaj o radu i finansijski izvještaj JU Muzej Bijelo Polje za 2019.godinu sa Predlogom 
zaključka;  Program rada i finansijskom planu JU Muzej Bijelo Polje za 2020.godinu sa predlogom 
zaključka.  
           Direktor JU Muzej Bijelo Polje Željko Raičević je naveo da Izvještaj o radu za 2019.godinu i Program 
rada JU Muzej za 2020.godinu, obuhvataju aktivnosti koje se odnose na zakonske propise i muzejske akte 
kojima je definisana oblast kulture kao i poslove i zadatke, koji se obavljaju u okviru redovnih programskih 
aktivnosti i opredjeljenja proisteklih i započetih aktivnosti 2019.godine i prethodnih godina. Uvažavajući ove 
činjenice Izvještaj o radu i Program rada JU Muzej Bijelo Polje proizilaze iz Zakona o kulturi, Zakona o zaštiti 
kulturnih dobara, Zakona o muzejskoj djelatnosti, Zakona o spomen obilježjima, Odluke o osnivanju JU Muzej 
Bijelo Polje, Statuta i drugih opštih akata Ustanove. Na temelju takvog rada realizovani programi su bili 
raznovrsni, a svojim kvalitetom i sadržajem doprinosili su zadovoljavanju kulturnih potreba svih građana Bijelog 
Polja. Takođe treba naglasiti da su ostvareni na principima umjetničke i stvaralačke slobode i poštovanju prava 
na kulturnu različitost. Organizovan je prvi internacionalni  likovni salon „Slikari Lazovići“, čije je veoma 
uspješno otvaranje i dalji tok rada naišao na veliku podršku slikara i ogromno odobravanje javnosti i građana 
Bijelog Polja. Takođe, po prvi put u toku svog postojanja Muzej je u 2019.godini započeo postupak revizije 
muzejskih predmeta, koja se odnosi na stručnu provjeru postojanja stanja, stepena zaštite i uslova čuvanja 
muzejskog materijala i muzejske dokumentacije, a što je od presudne važnosti za dalji rad Muzeja. U 2019. 
godini je započeta rekonstrukcija i zaštita najstarijeg i najznačajnijeg kulturno istorijskog objekta u našem 
gradu, a to je zgrada Muzeja. Vezano za Program rada Muzeja njegova realizacija je već uveliko u toku i 
situacija sa korona virusom nije mnogo poremetila planove. Završen  je postupak revizije muzejskih predmeta, 
počela rekonstrukcija zgrade Muzeja, zaštićena je većina muzejskih predmeta i prilagodilo se ovoj situaciji u 
vezi sa kovidom, pa su putem video on line prezentacija, radi daljeg rada prikazane skoro sve manifestacije i 
retrospektive sa tih manifestacija.   
         Odbornik Miomir Vojinović je istakao da je činjenica da je SNP svjesna značaja kulture i kulturnih 
događaja i da oni ustvari predstavljaju promociju našeg grada i naše države Crne Gore. Naveo je da smatra da 
je najveća greška napravljena kada su iz upravnih odbora pojedinih kulturnih ustanova isključeni opozicioni 
odbornici, da makar kada je kultura u pitanju ne trebaju da se prave nikakve razlike i tada je ukazivano da je 
dobro da se čuje različitost mišljenja u svakom pogledu, pa i u ovom pravcu. Izrazio je zadovoljstvo u vezi 
početka  rekonstrukcije zgrade Muzeja, to je problem koji godinama i iz godine u godinu vide i naši građani, a i 
svi su svjedoci toga. Kulturu moramo razdvojiti od politike, ma ko da je u pitanju, nije dobro za ovaj grad, nije 
dobro za kulturne manifestacije, da se kulturne ustanove koriste u političke svrhe.  
           Direktor Željko Raičević je pojasnio da je Zakonom o kulturi predviđeno da je član Savjeta, istaknuti 
radnik u kulturi ili radnik koji se bavi kulturnom djelatnošću. Vezano za političke promocije, pojasnio je da je taj 
prostor otvoren za bilo koje javne nastupe, za sve javne radnike, te pozvao na organizaciju političkih promocija  
u dvorištu Muzeja, jer to će biti i promocija Muzeja, kao javna ustanova, koja poštuje i političke i nacionalne 
različitosti našega grada.  
           Odbornik Miomir Vojinović je naveo da ga čudi činjenica da direktor tako olako prihvata da se nešto 
što je vlasništvo Muzeja koristi za promociju političkih skupova, da to ne ide u prilog našem gradu i da to ne ide 
u prilog razvoju kulturnih dešavanja na ovim prostorima, da  Muzej nije primjereno mjesto za održavanje 
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promocije DPS-a, ili bilo koje druge partije. Za svaku osudu je da se u Muzeju, u jednoj kulturnoj ustanovi 
promoviše jedna politička partija. 
         Predsjednik Skupštine je pojasnio da je premijer prethodno kroz Vladin program o kulturi investirao u 
detaljnu rekonstrukciju zgrade Muzeja, da ćemo po prvi put dobiti ozbiljan Muzej sa svim standardima koji 
podrazumijevaju i evropske propozicije, da je to izuzetan poklon našem gradu da konačno Ustanovu stavimo 
pod krov, onako kako to naše kulturno bogatstvo i naša kulturna baština i zaslužuje.  
           Odbornik Vidran Kljajević je naveo da ako je predsjednik Vlade ulagao i Vlada Crne Gore,  to ne znači 
da se taj Muzej i njegov prostor može koristiti na bilo koji način, da ne vidi razlog zašto je baš Muzej, odnosno 
dvorište Muzeja odabrano za političku manifestaciju. Istakao je da u školama  tamo piše u pravilniku ili 
zakoniku da je zabranjeno svako političko djelovanje, rasno i svake druge podjele i smatra da se to odnosi i na 
sve javne ustanove podjednako.  
         Predsjednik Skupštine je naveo da mu nije namjera da politizuje apsolutno ni jedan segment djelovanja 
javnih ustanova i kako ustanova Centar za kulturu služi umjetnosti i služi kulturi, tako i određeni prostori kojim 
gazduje javna ustanova i Ratkovićeve večeri poezije i Muzej može biti korištena u nužnim slučajevima kakav je 
bio, jer usljed pandemije nije bilo moguće okupiti ljude u zatvorenom prostoru.  
         Direktor Željko Raičević je pozvao svaku stranku da mogu da dodju da vrše promociju u dvorištu 
Muzeja, jer je to  u onom afirmativnom smislu promocija  djelatnosti i zgrade Muzeja.  
          Izvještaj o radu i finansijski izvještaj JU Muzej Bijelo Polje za 2019.godinu sa Predlogom zaključka 
usvojen sa 21 glas „za“ 3 „protiv“  i 5 „uzdržanih“ .  
         Program rada i finansijski plan JU Muzej Bijelo Polje za 2020.godinu sa predlogom zaključka usvojen sa 
21 glas „za“, 3 „protiv“ i 5 „uzdržanih“.  
          19 i 20. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj Turističke organizacije Bijelo Polje za 2019.godinu sa 
Predlogom zaključka; Program rada i finansijski plan Turističke organizacije Bijelo Polje za 
2020.godinu sa Predlogom zaključka. 
           Direktorka Turističke organizacije Violeta Obradović je pojasnila da je Turstička organizacija Bijelo 
Polje u toku 2019.godine realizovala aktivnosti koje su bile definisane Programom rada za 2019.godinu, na 
osnovu zadataka koji su Odlukom o osnivanju Turističke organizacije Bijelo Polje i Zakonom o Turističkim 
organizacijama definisani. U izvještaju o radu za 2019.godinu, te aktivnosti su sortirane kroz određene 
segmente i to: informativna djelatnost, promocija, odnosno prezentacija turističke ponude Bijelog Polja, 
organizovanje i učestvovanje u manifestacijama, podrška fizičkim licima, nevladinom sektoru, institucijama koje 
rade u sektoru turizma, izdavačka djelatnost tj.izrada promotivnog materijala, prijava boravka stranaca, 
projekti, saradnja sa svim relevantnim nosiocima turističke ponude po svim segmentima. Program rada i 
finansijski plan za 2020.godinu koncipiran je na osnovu smjernica Nacionalne turističke organizacije Crne 
Gore, koja propisuje obavezu svim Turističkim organizacijama da se prilikom izrade Programa rada vode tim 
smjernicama. Međutim, na osnovu novonastale situacije vezane za pandemiju korona virusa u 2020.godini, 
značajan broj tih aktivnosti vezano za smjernice neće moći biti realizovan u 2020.godini.Tradicionalna 
manifestacija Bjelopoljski bazar organizovana je na trgu  i želja je bila da se ta tradicija ipak ne prekine i da se 
ta manifestacija, koja se već šesti put za redom organizuje ipak i ove godine na neki način realizuje. 
           Odbornik Miomir Vojinović je podsjetio da je direktorica obećala  da će Turistička organizacija 
podržati Vidovdanske susrete u Zatonu, ali da do sada u tom pravcu nije bilo pomaka.  
           Odbornik Dževad Omerović je istakao da se iz Izvještaja vidi da je Turistička organizacija posjetila 
međunarodni sajam u Beču, Beogradu, međunarodni sajam turizuma u Parizu, međunarodni sajam seoskog 
turizma u Kragujevcu. Što se tiče promocija, tu su otvaranje ljetnje turističke sezone u Bijelom Polju, proslava 
dana nezavisnosti Crne Gore, Limska regata Plav-Andrijevica, Berane, Bijelo Polje, Prijepolje, kao i Ušće fest, 
bjelopoljski bazar, novogodišnji program za djecu u gradskom parku pred Novu godinu 30. i 31. decembra 
2019.godine. U 2020.godinu planirano JE uređenje pješačke staze, biciklističke staze, povećanje broja turista 
sa prioritetnih tržišta, povećanje broja turista van glavne turističke sezone, povećanje broja turista tokom 
zimske sezone, jačanje kapaciteta i stvaranje kvalitene osnove za planiranje aktivnosti, suzbijanje sive 
ekonomije i mnogih drugih aktivnosti. Kako se zadesila situacija sa virusom Kovid 19,  ušli smo u jednu jako 
neizvjesnu godinu za turističku organizaciju.   
          Odbornik Marko Ljujić je naveo da je generalno nezadovoljan radom Turističke organizacije Bijelo 
Polje, kao i samom promocijom sadržaja i valorizacijom svih potencijala i resursa sa kojim raspolažemo. 
Turistička organizacija  Bijelo Polje, kao jedna od primarnih organizacija u našem gradu kao i usvim gradovima 
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na svijetu sa svojim prihodom od 11 000 eura u odnosu na period od godinu dana je apsolutno finansijski 
podatak koji zabrinjava, s obzirom na sve potencijale i s obzirom na sve resurse sa kojima raspolažemo. 
Turistička organizacije Bijelo Polje nema kvalitetnu strategiju i dugoročni plan, kako bi to trebalo izgledati u 
narednom periodu. U proteklih godinu potenciramo Bjelasicu i valorizaciju Đalovića pećine. Bijelo Polje ima 
mnogo, resursa i mnogo potencijala za što kvalitetniju i što sadržajniju prezentaciju i posebno se to odnosi na 
eko turizam, na vjerski turizam pa čak i na sportski turizam. Naveo je da se slaže  da je neophodno donijeti 
strategiju i neophodno je uspostaviti dugoročan plan, kako bi Turistička organizacija Bijelo Polje mogla 
funkcionisati u najmanju ruku relaksirano,  ali da se nada da će se to odraditi u nekom drugačijem formatu, 
nego što je to bio slučaj do sada. 
          Odbornik Vidran Kljajević  je naveo vezano za sponzorstva u iznosu od 12 000 eura, koja je Turistička 
organizacije Bijelo Polje dala nekome, koji su tim sredstva trebali da doprinesu promociji Turističke 
organizacije Bijelo Polje,  uopšteno su pomenuta fizička lica, NVO sektor, sportski klubovi i drugi subjekti. Pitao 
je ko su ti zaslužni promoteri Turističke organizacije Bijelo Polje, da se vidi koliko su oni dobili i šta su značajno 
uradili. Među navedenim manifestacijama i aktivnostima za prošlu godinu pomenuta je i proslava Dana 
nezavisnosti Crne Gore, koja je održana i ove godine. Pitanje je za  da li je Turistička organizacija učestvovala 
u dijelu tih troškova u okviru te proslave. Odbornik Vidran Kljajević je istakao da ga raduju nove mogućnosti za 
Turističku organizaciju Bijelo Polje, otvaranje planine Bjelasice, to su zaista velike turističke mogućnosti za 
promociju Bijelog Polja,  za njegov standard i za mnogo toga. Ono što je takođe značajno je Đalovića pećina i 
radovi koji će takođe doprinijeti Bijelom Polju da se značajnije kotira na turističkoj karti regiona i šire. Pitao je 
da li će skijalište na Bjelasici  uskoro biti u upotrebi. Vezano za nekadašnji brend Bijelog Polja Kisjele vode, koji 
je po nekim istraživanjima jedan od najljepštih restorana na relaciji od Beograda do mora, pitao je kada ćemo 
učiniti nešto da vratimo taj sjaj Kisjelim vodama. 
           Direktorka Violeta Obradović je navela da  pretpostavlja i da ti Vidovdanski susreti u Zatonu imaju 
neki svoj organizacioni Odbor koji se bavi organizovanjem te manifestacije, da se ne miješaju u te organizacije 
i manifestacije, koje imaju neku ideju da nešto organizuju. Jedino što je potrebno je da se neko ispred 
organizacionog Odbora obrati sa zahtjevom za sponzorstvo, da to  uđe u plan i program Turističke 
organizacije. Konkretno niko se nije obratio Turističkoj organizaciji,  vrata Turističke organizacije su otvorena 
za sve institucije, za nevladin sektror, pojedince, fizička lica da dođu sa idejama. Potrebno je puno rada, truda, 
zalaganja, da se Bijelo Polje na toj turističkoj mapi predstavi u što boljem svjetlu. Istakla je da se slaže da 
promocija turizma u Bijelom Polju treba da bude još bolja, još kvalitetnija, ali se ne slaže sa konstatacijom da 
dosadašnji rad nije išao u tom pravcu. Na sajmovima u okviru Nacionalne turističke organizacije zajedno 
predstavljamo kompletnu ponudu Crne Gore, kompletan sjeverni, južni, centralni region.  Vezano za 
sponzorstva, pojasnila je da su ista odobrana na osnovu Odluke Izvršnog odbora, na osnovu zahtjeva za 
pomoć Turističkoj organizaciji, koja se odnosi na realizaciju neke aktivnosti, a vezana je za turizam. Istakla je 
da su ubijeđeni da će skijališta Bjelasici dati puni sjaj, koji je ona zaslužila, da to nije samo turistički potencijal, 
već i agro potencijal. Što se tiče izletišta Kisjele vode, pojasnila je da nažalost to mjesto više nije brend naše 
Opštine, ali da treba da se zapitamo zašto je to tako, da Opština u tom dijelu ne može da utiče, jer se radi o 
privatnom vlasništvu, ali je problem devastacija samog tog prostora, koji nije došao tek tako. Kisjele vode 
nijesu narušene od strane nekog turiste iz inostranstva, nego od strane nas, tako da moramo da se zapitamo 
kakav je naš odnos ne samo prema turističkim potencijalima, nego prema životnoj sredini uopšte.   
             Odbornik Adnan Striković je proceduralno reagovao i naveo da  je Socijalistička narodna partija dio 
koalicije koja na državnom nivou ima određenu politiku,  iz izlaganja odbornika Vojinovića čulo se da se zalažu 
za to da Opština treba da sponzoriše određene vjerske skupove kao što su Vidovdanski susreti u Zatonu. 
Predložio je direktorki da što se tiče  sponzorstva,  da treba da na osnovu zahtjeva  procijeni o čemu se radi i 
da odluči da li treba to da plate. Istakao je da je mnogo veća težina ove priče identitetska, politička, ideološka, 
nego što je sama suština sredstava koja bi se oprijedelila za takve manifestacije. Ne možemo sa ove 
govornice da promovišemo u ideološkom, identitetskom i bilo kojem drugom smislu,  politiku koju ne vodi 
država Crna Gora i opština Bijelo Polje. 
          Predsjednik Skupštine  je istakao da je Crna Gora sekularna država, Bijelo Polje je multukulturno 
društvo i osjetljivost takvih pitanja mora biti prioritet svih nas. Takođe je istakao da smatra da smo dobro  u 
prethodnom periodu savladavali sve te nedoumice ili prepreke i različitosti, te da vjeruje da će tako biti i u 
budućnosti na fonu toga da čuvamo multinacionalni sklad . 
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          Odbornik Vaso Obradović  je proceduralno reagovao i istakao da Vidovdan jeste vjerski praznik, ali 
istovremeno istorijski praznik protiv koga nije donešen ni jedan zakon da je zabranjen. Naveo je da svako ima 
pravo da se osjeća onako kako želi, to je njegovo Ustavno pravo, ali Vidovdan pominjati u kontekstu u kojem je 
pomenut, vrijeđa njegova nacionalna osjećanja. Pojasnio je da se radilo o sponzorstvu jednoj kulturnoj 
manifestaciji, koju godinama posjećuju mnogi glumci sa strane, gdje se ne promoviše ništa ružno i uzimanje u 
takav kontekst, upravo remeti multietničnost našeg društva Bijelog Polja.  
         Predsjednik Skupštine je naveo da ovdje nije pitanje individualnih osjećanja. Nije pitanje toga, da li se 
nekom zabranjuje ili odobrava da bude vjernik. To je svačije pravo Ustavom zagarantovano, ali da moramo 
raditi na tome da religiju odvojimo od onoga što je sekularni život Države.   
         Odbornik Adnan Striković je pitao gdje je uvrijedio bilo koju vjeru ili bilo kog građanina ove države po 
vjerskoj pripadnosti, ako kaže da je njegovo mišljenje i da će se boriti protiv toga da ova Opština i ova Država 
sponzorišu vjerske skupove. Pojasnio je da su Vidovdanski susreti,  vjerski praznik, da se ne može reći da ljudi 
koji se osjećaju da su po političkoj orijentaciji građanski orijentisani,  ljudi koji ne vjeruju u Boga. To su totalno 
dvije odvojene stvari.    
         Odbornik Vaso Obradović  je pojasnio da ništa zlonamjerno nije rekao, da sve što je kazao, kazao je  
dobronamjerno. Kako to neko može da tumači, to može samo iz njegove reakcije da procijeni. Takođe je 
naveo je da je reagovao, kada je jedna kulturna manifestacija lokalnog karaktera koja se organizuje u Zatonu, 
nazvana vjerskim skupom. Jedan praznik njegovog naroda, na kojem je utemeljen dobar dio naše istorije, 
tretira se  kao prijetnja za nekog, da ne želi da vrijeđa ničija osjećanja, ali da ne želi da niko da vrijeđa njegova 
vjerska osjećanja.   
         Odbornik Marko Ljujić je sugerisao da vlast na lokalnom nivou bude skromna u predstavljanju Bijelog 
Polja, da ne najavljuje megalomanske projekte od nekoliko miliona eura ili nekoliko stotina hiljada eura, a sve 
je to naslovljeno na turizam i valorizaciju turističkih potencijala u Bijelom Polju i na kraju godine sve to 
predstaviti kao prihod od 11000 eura, od čega 2000 odlazi na sponzorstva je neozbiljno. Istakao je da je to 
ozbiljan novac, posebno u situaciji u kojoj se nalazimo i način na koji funkcionišemo u Bijelom Polju. Ali reći na 
taj način da su to neka nevjerovatna sredstva, a imajući sve u vidu sve ono o čemu je pričano svih ovih godina 
je neozbiljno. Prelijepo izgleda Izvještaj sa slikama Bjelasice, slikama sa sajmova itd., ali nažalost, tu se 
završava sva priča o Turistučkoj organizaciji.    
         Odbornik Miomir Vojinović je istakao da se ponosimo multietničnošću ovoga grada, to je bogatstvo 
Bijelog Polja i Crne Gore i da neće dozvoliti bilo kome da kada je u pitanju SNP bilo šta ružno u tom pravcu 
kaže.Tražio je da jedna kulturna manifestacija dobije sponzorstvo ukoliko prijatelji koji organizuju takvu 
manifestaciju budu smatrali da im je ona potrebna. U tom pravcu je dobio odgovarajući odgovor direktorice i 
smatra nepotrebnim, suvišnim podizanje bilo kakvih tenzija u tom pravcu, posebno imajući u vidu činjenicu da 
smo svi skupa ovdje prošli jedan izuzetno težak, turbulentan period ranije i izašli iz njega na jedan gospodski 
način. I sada smo pokazali kako Crna Gora može naprijed.  
         Odbornik Adnan Striković je pojasnio da je reagovao na konstataciju direktorice Turističke organizacije, 
koja je diskutovala na način da će iduće godine sponzorisati vjerske skupove, da je to protiv njegove  ideologije 
i ideologije partije koju ovdje predstavlja.    
         Odbornik Branko Lazović je proceduralno reagovao i istakao da ovakvu priču dok sjedi u ovom 
Parlementu neće slušati, gdje god se pominju neke stvari koje se vezuju za političku situaciju. 
         Odbornik Vidran Kljajević je pitao kada će se završiti valorizacija planine Bjelasica, jer od 2006.godine, 
od kada je počeo ovaj odbornički mandat pričalo se i tada o valorizaciji planine Bjelasice. Vazano za izletište 
Kisjele vode, naveo je da ako je neko dokapitalizovao, privatizovao nešto tamo, ugovorom treba da stoji koliko 
je dužan da uloži u tu investiciju, koliko radnika da zaposli, a ne da to devastira. To se događa i sa ikonom 
ovog grada, hotelom Bijela Rada, koji je godinama devastiran, u fazi propadanja, jedna od najljepših bašti u 
našem gradu je davno devastirana.  
          Direktorka Violeta Obradović je pojasnila vezano za sponzorstvo, da ko god želi kakvu pomoć u vidu 
sponzorstva Turističke organizacije, da je neophodno da se u pismenoj formi obrati Turističkoj organizaciji.  
Takođe je pojasnila da do sada nije upoznata konkretno o samom toku manifestacije Vidovdanski susreti i šta 
je sadržaj te manifestacije. Turistička organizacija je do sada promovisala i davala pomoć onim 
manifestacijama i događajima u kulturnom turizmu ili u sportskom pogledu.Turizam u sebi objedinjuje  niz 
drugih segmenata, tako da neće dati podršku nekom kulturnom događaju, ako nije konkretno vezano za 
turizam. Kultura promoviše Bijelo Polje u najboljem svjetlu. Takođe i sport, tako da je do sad data pomoć u 
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vidu sponzorstava kulturnim, sportskim i turističkim događajima. Direktorica je navela da je potrebno dostaviti 
zahtjev, a nakon toga će isti razmotriti, u  skladu sa ovlašćenjima i mogućnostima. Turistička organizacija 
Bijelog Polja je neprofitna javna ustanova koja se isključivo po Zakonu o turističkim organizacijama finansira iz 
sredstava ostvarenih naplatom boravišne takse, članskog doprinosa i transfernim sredstvima od strane 
budžeta Opštine.   
          Izvještaj o radu Turističke organizacije Bijelo Polje i finansijskom izvještaju za 2019.godinu sa 
Predlogom Zaključka, usvojen je sa 22 glasa „za“, 2 „protiv“ i 3 „uzdržana“. 
           Program rada i finansijski plan  Bijelo Polje za 2020.godinu sa Predlogom zaključka, usvojen je sa 24 
glasa „za“, 3 „uzdržana“ i 2  „protiv“. 
 
          21. i 22.  Izvještaj o radu i finansijski izvještaj DOO „Komunalno-Lim Bijelo Polje“ za 2019.godinu 
sa Predlogom zaključka; Program rada i finansijski plan DOO „Komunalno-Lim“ Bijelo Polje za 
2020.godinu sa Predlogom zaključka  
            Direktor  DOO „Komunalno-Lim“ Bijelo Polje Radenko Vujošević je istakao da je  2019.godina bila 
dosta teška godina u poslovnom smislu, u kojoj su se suočavali sa brojnim problemima, izazovima, ali ujedno i 
godina u kojoj su uspjeli da pored onih redovnih poslova predviđenih u planu i programu urade i sve ostale 
poslove koji su  stavljeni u zadatak. Na kraju izvještajne godine Društvo je imalo 153 zaposlena, prosječnu 
neto zaradu od 396,79 eura,a što je pozitivno kada je u pitanju rast zarada iz godine u godinu. Sve poslove iz 
svoje nadležnosti odrađivalo je u dvije smjene, a nekad i tri svih 365 dana u godini što nije slučaj kod većine 
komunalnih preduzeća koja posluju u Crnoj Gori. I pored toga što su u 2019.godini bili opterećeni dotrajalim 
sredstvima, mehanizacijom i opremom, odrađeno je jako puno posla u svim radnim jedinicama što se može 
vidjeti iz samog izvještaja. Svi ti odrađeni poslovi donijeli su i dosta prihoda što je rezultiralo ostvarivanjem 
pozitivnog bilansa za 2019.godinu. Veoma značajan podatak jeste da je Društvo četvrtu godinu za redom 
poslovalo pozitivno što je takođe rezultiralo prekidanjem jednog negativnog trenda generisanja gubitaka na 
kraju poslovnih godina i zaustavljanjem daljeg finansijskog poniranja ovog Društva. DOO Komunalno Lim kao 
jedno od najvažnijih javnih službi u gradu svoju primarnu djelatnost pružanje usluga, sakupljanje i deponivanje 
otpada vršilo je jako uspješno, a sve u skladu sa planom i programom rada ovog Društva. Kao rezultat takvog 
rada jeste zadovoljavajući nivo higijene u gradu, ali na ništa manje efikasan način odrađeni su i drugi poslovi iz 
nadležnosti ovog Društva, a to su: održavanje deponije, uređenje, održavanje, čišćenje parkova, zelenih 
površina, pranje i polivanje ulica i trotoara, održavanje i čišćenje ulica i trotoara, održavanje i zaštita lokalnih 
puteva, pružanje usluga proizvodnje i distribucije toplotne energje, pružanje pijačnih usluga i održavanje 
gradske tržnice, pružanje pogrebnih usluga, održavanje gradskog groblja i kapele u Nikoljcu, zbrinjavanje 
odbjeglih i napuštenih životinja kao i uklanjanje životinjskih leševa sa javnih površina.  U 2018.godine započelo 
se aktivnostima proširenja terena za pružanje usluga za transportovanje i deponovanje otpada na ruralnom 
području i se sa tim aktivnostima nastavilo u 2019.godini, sa intetncijom da se pokrije što veći broj 
domaćinstava na ruralnom području. Zajedno sa Zavodom za zapošljavanje Crne Gore i nevladinim 
organizacijama ovo Društvo je realizovalo dva javna rada, na koji način je dodatno poboljšan nivo higijene u 
gradu i posredstvom kojih su riješeni brojni komunalni problemi i uređene javne površine, kao i povećanje 
stepena naplate što je jako bitno za poslovanje svakog Društva. U narednom periodu puna aktivnost biće 
usmjerena na smanjivanje troškova po svim osnovama, za nabavku osnovnih sredstava za rad, osvježavanju 
preduzeća sa novom i mladom radnom snagom, povećanju prihoda kroz proširivanje usluga na nove korisnike.     
            Predsjednik Skupštine je čestitao svim radnicima i rukovodstvu na čelu sa direktorom  na kvalitetnom 
radu u doba pandemije, kad smo imali priliku da se svakodnevno susrećemo sa radnicima Društva, koji su 
strpljivo, profesionalno obavljali djelatnosti koje se tiču komunalne djelatnosti. Istakao je da njima dugujemo 
najveću zahvalnost, nakon medicinara koji su brinuli o našem zdravlju.  
             Odbornik Vesko Janković je naveo da se iz samog Izvještaja može zapaziti da preduzeće raspolaže 
sa dosta dotrajalom mehanizacijom za čijim obnavljanjem postoji ogromna potreba, kako bi preduzeće moglo 
da obavlja bolje i efikasnije svoje poslove koji su im u nadležnosti. Pohvalio je aktivnosti komunalnog 
preduzeća za proširivanje teritorije na kojoj su počeli da pružaju usluge i sakupljanje otpada iz drugih mjesnih 
zajednica. Istakao je da se uredno održavaju parkovi, čišćenje ulica i trotoara kao i njihovo pranje i polivanje.  
Preduzeće je prethodne zime odradilo veliki posao kada je u pitanju održavanje higijene i prohodnosti puteva u 
zimskom periodu. Svemu tome je prethodila dobra priprema za zimsko održavanje kao i dobra organizacija 
poslova na terenu. Djelovanje ovog preduzeća u tri smjene za vrijeme sniježnih padavina i veoma niskih 
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temperatura imalo je za rezultat prohodnost svih ulica i lokalnih puteva. Pružanje pijačnih usluga i održavanje 
gradske tržnice, kao i pružanje pogrebnih usluga, održavanje gradske kapele i gradskih gorbalja u Nikoljcu i 
Loznicama vrše na visokom nivou, što je potvrđeno brojnim pohvalama naših građana koje su iskazane na 
račun rada ovog Društva.  Ono što je jako bitno naglasiti jeste da DOO Komunalno Lim u poslednje četiri 
godine ne bilježi gubitak u poslovanju, čime je zaustavljen negativan trend u generisanju gubitaka Društva. U 
svakom slučaju, ovom Društvu trebamo pružiti svi zajedno punu pažnju i podršku, jer je  to naše zajedničko 
preduzeće, javna služba koja obavlja poslove od javnog interesa i od koje građani i zajednica očekuju mnogo.   
           Odbornik Vidran Kljajević je istakao da ovo Društvo obavlja vrlo značajnu djelatnost, širok diapazon 
opisa svoje djelatnosti, a ono što je najčešće i najinteresantnije je održavanje opštinskih i nekategorisanih 
puteva. Vazano za putni pravac Crkvice-Bliškovo-Stožer, naveo je da je taj putni pravac od Crkvica do 
Bliškova u dosta solidnom stanju, ali od Bliškova do Stožera je  u katastrofalnom stanju. I to već duži niz 
godina. Prije dvadesetak godina pred neke parlamentarne izbore par kamiona asfalta je dotjerano izručeno i 
asfaltiran je put od Ponikvica do Stožer,a koji je vrlo brzo propao i tim građanima  je bila napravljena velika 
šteta. Trenutno, na ovom putnom pravcu vrlo teško saobraćaju teretna vozila i terenska vozila. Vezano za 
putni pravac  Pavino polje - Grab- Dauti, istakao je da je asfalt izručen bez prethodnog tamponiranja, da je vrlo 
brzo propao i već duži niz godina nikakve rekonstrukcije nema na tom dijelu gdje je nekada bio asfalt.  Vazano 
za održavanje javnih taoleta, naveo je da treba prvo da ih izgradimo, pa onda da ih održavamo. Vezano za 
izgradnju trotoara u Tomaševu, istakao je da djeca koja pohađaju osnovnu školu su izložena stalnoj opasnosti.  
            Odbornica Vesna Pavićević je proceduraln reagovala da se u članu 85 Poslovnika  kaže da odbornik 
ili drugi učesnik u raspravi može govoriti samo o pitanju koje je na dnevnom redu i u vremenu koje je propisano 
za izlaganje. U skaldu sa navedenim,  predložila predsjedniku Skupštine da se odbornici drže dnevnog reda i 
da upozori na to svakog sljedećeg diskutanta.  
            Predsjednik Skupštine je pojasnio da je saglasan sa odbornicom Pavićević. Apsolutno naša pitanja, 
pitanja o kojima mi polemišemo tiču se isključivo lokalnog nivoa i odnosa opštine Bijelo Polje.   
           Odbornik Marko Ljujić je naveo da konkretno radna jedinica održavanje i grijanje, konstatuje se da se 
radi u vrlo otežanim uslovima za rad, radnici uspijevaju da krajnjim naporima i zalaganjima održe u stanje 
tehničke ispravnosti mehanizaciju Društva. To su uglavnom vozila iz sedemdesetih i osamdesetih godina i 
kontinuirano se ulažu velika sredstva u njihovu amortizaciju. Predložio je da se treba obratiti Vladi Crne Gore ili 
prema nadležnim institucijama da se na taj način izađe u susret, da se pomogne jer nemoguće je na moderan i 
adekvatan način održavati sve to sa tako zastarjelom mehanizacijom. Mora se više obratiti pažnje kada su 
nekategorisani putevi na teritoriji naše Opštine u pitanju. Uslovi u kojima žive pojedina domaćinstva u tom 
ruralnom dijelu našeg grada su alarmantni i  nešto se u tom pravcu mora rješavati.  Istakao je da i sama 
solventnost i sama likvidnost poslovanja i insistiranje na profitu u okolnostima u kojima je to realno ostvarljivo 
je prioritet.  
           Odbornik Miomir Vojinović se osvrnuo na poteškoće pri obavljanju poslova iz nadležnosti ovog 
Društva, iz razloga što je većina specijalnih vozila i opreme dotrajala i nedovoljna za obavljanje sadašnjeg 
obima posla. Specijalna vozila su godišta 71. 73. 80. i onda se treba zapitati je li moguće uz najveću želju, uz 
najveće napore da takva jedna mašina, može odgovoriti složenim zadacima koje  stoje pred njima.  Vezano za 
ulaganje od 33 hiljade eura za kupovinu auta, konstatovao je da je vjerovatno u pitanju nabavka  polovnog  
auta. Naveo je da smatra za potrebnim da se nađu mogućnosti kako bi  se makar u tom dijelu u okvirima 
mogućeg stvorili uslovi kako bi preduzeće nastavilo sa svojim radom. Pitao je vezano za zbrinjavanje odbjeglih 
i napuštenih životnja, da li i dalje rade dva radnika na tim poslovima. Vezano za troškove koji se odnose na 
radne naloge, troškove opštinskih službi, službena putovanja, troškovi ugovora o djelu, troškovi prevoza 
radnika, pitao je o kojim se troškovima radi. Naveo je da u 2013.godine bilo 154 zaposlena, da tokom sledećih 
nekoliko godina je rešeno da se smanji zaposlenih i to je bilo iz godine u godinu, te da smatra da je ove godine 
taj broj radnika doveden na nivo od prije sedam godina.    
 Direktor Radenko Vujošević je pojasnio da na teritoriji opštine Bijelo Polje ima preko 1000km puteva 
različitih kategorija, a da Komunalno preduzeće ima 20 putara, dok je normativ za jednog putara 10km. Poslovi 
održavanja lokalnih puteva su u nadležnosti lokalne uprave, koje povjerava Komunalnom preduzeću i 
opredjeljuje sredstva za tu namjenu u onoj mjeri u kojoj je budžetom moguće.  Na održavanju putne 
infrastrukture lokalna uprava finansira 20 putara kroz rad Komunalnog preduzeća. Ti ljudi su angažovani ne 
samo kroz redovno održavanje, već i kroz saniranje asfaltnog zastora tamo gdje ga ima u smislu krpljenja 
udarnih rupa. Složio se da treba povećati broj putara, ali to zavisi od mogućnostii budžeta opštine Bijelo Polje.  



24 

 

Direktor je takođe pojasnio da je na insistiranje menadžmenta Komunalnog preduzeća i predsjednika  Opštine, 
pokrenuto pitanje kupovine nove mehanizacije koja je potrebna za održavanje puteva i da je u tom pravcu 
kupljeno i specijalno vozilo Unimaq, koje koristi priključke za orezivanje šiblja, košenje trave uz puteve. 
Podsjetio je na probleme obaveza iz prethodnog perioda koji su ogromni na mjesečnom nivou i da se u takvim 
prilikama ugrožava i sama likvidnost poslovanja.Direktor je upoznao odbornike da se saradnja sa azilom za 
pse u Beranama iz godine u godinu produžava i da se na jedan profitabilan i kvalitetno način rješava pitanje 
odbjeglih i napuštenih pasa lutalica. Kao najveći problem u poslovanju, istakao je da su fingirani i montirani 
postupci radi dobijanja određene naknade za ujed pasa i Komunalno preduzeće po tom osnovu 2019 godine 
pretrpjelo štetu od 28 000.00 eura. Vezano za povećanje prihoda od strane Opštine po odrađenim poslovima 
sa 260 000,00 na preko 400 000.00 hiljada, pojasnio je da je to rezultat aktivnosti po nalozima za odrađivanje 
svih poslova za koje je postojala potreba, da se preko Komunalnog preduzeća odrade. Vezano za ugovore o 
djelu istakao je da je to način da se riješi potreba za određenim brojem radnika kod svih preduzeća koja imaju 
zabranu zapošljavanja u radni odnos i da je zaključivanje takvih ugovora kontrolisano od strane finansijske 
inspekcije i inspekcije rada, koji su ukazali da je zaključivanje ugovora o radu regularan način, kako bi se 
premostili problemi u poslovanju.                                                                                                                                                                                
Vezano za troškove prevoza radnika je pojasnio da postoji zakonska obaveza prema Granskom kolektivnom 
ugovoru za komunalnu djelatnost, koji propisuje obavezu preduzeća da isplati prevoz radniku od kuće do posla 
i od posla do kuće. Direktor je obavijestio da je 30 radnika saglasno da zaključi sporazunmi raskid radnog 
odnosa, sto bi preduzeće koštalo 400 000.00 eura, koje trenutno nema na raspolaganju. 
             Izvještaj o radu i finansijski izvještaj DOO “Komunalno-Lim” Bijelo Polje za 2019.godinu sa Predlogom 
zaključka  usvojen je sa 20 glasova “za” i 6 “uzdržanih”. 
             Program rada i finansijski plan DOO “Komunalno-Lim” Bijelo Polje za 2020.godinu sa Predlogom 
zaključka usvojen je sa 20 glasova “za” i 6 “uzdržanih”. 
 
              23. i 24.  Izvještaj o radu i finansijski izvještaj DOO Vodovod “Bistrica” Bijelo Polje za 
2019.godinu sa Predlogom zaključka; 24. Program rada i finansijski plan DOO Vodovod “Bistrica” 
Bijelo Polje za 2020. godinu sa Predlogom zaključka 
            Direktor DOO “Vodovod-Bistrica” Milan Bulatović u uvodnom obrazloženju je naveo da su uložena 
značajna sredstva i rad kako na tekućem tako i na dijelu investicionog održavanja u vodovodnoj i 
kanalizacionoj mreži. Kao rezultat toga, vodosnabdijevanje grada i prigradskih naselja, pa i onih na višim 
kvotama bilo je uredno i kontinuirano, sa manjim prekidima uzrokovanim kvarovima i redovnim ispiranjima 
mreže, o čemu su potrošači blagovremeno obavještavani putem lokalnih medija. Istakao je da je u prethodnom 
periodu implementiran HACCP system I ISO standard 9001. To je sistem upravljanja kvalitetom vode 14 000 
koji se odnosi na zaštitu životne sredine. Kroz Izvještaj o radu prikazana je detaljna projekcija dugoročnog 
vodosnadbdijevanja, sa osvrtom na gubitke u vodovodnoj mreži. Istakao je da je starost i dotrajalost 
vodovodne mreže ono što zaista sve zabrinjava i zaključio da je neophodna potpuna rekonstrukcija, odnosno 
zamjena starog novim cjevovodima sa pratećom armaturom i fitingom, kao i da je potrebno zajednički planirati i 
izdvojiti neophodna sredstva od strane osnivača za te investicione radove. Naveo je da 11 godina Vodovod nije 
povećavao cijenu vode. Po Zakonu o komunalnim djelatnostima postoje dva pravilnika, jedan je pravilnik o 
licencama, a drugi pravilnik o metodologiji cijena, gdje će u narednom periodu to regulisati Regulatorna 
agencija za energetiku. Posebno je istakao da je kvalitet vode koju pijemo na izuzetno visokom nivou, što 
nedvosmisleno potvrđuju hemijske i bakteriološke analize,koje se redovno uzorkuju od strane državnog 
Instituta za javno zdravlje.Revizija poslovanja za 2018.i 2019.godinu koju je uradila ovlašćena revizorska 
institucija iz naše Države,govori pohvalno o zakonitom, konkretnom i korektnom poslovanju. 
            Odbornik Miloš Marić je istakao da  su vode  izuzetan resurs na opštinskom i na državnom nivou. 
Postoje zemlje Evropske unije sa ogromnim standardom, ali nemaju zdravu vodu. Obaveza preduzeća koje 
gazduje time je da održava kvalitet i trajno napajanje vodom. Problemi koji nailaze ne zavise samo od godina 
strosti, nego od mnogo drugih faktora, gdje domaćinski odnos i odnos prema zaposlenima i građanima govori 
o tome kako preduzeće radi.  
            Odbornik Alija Durović je naveo da rukovodstvo vodovoda Bistrica zavređuju poštovanje za sve ono 
što rade u smislu kvaliteta vodosnabdijevanja i ispravnosti vode, kao najvažnijeg ljudskog resursa, odnosno 
resursa za život ljudi. Oko budućih planova da se po pitanju vodosnabdijevanja planiraju značajne investije za 
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vodosnabdijevanje, poboljšanje vodosnabdijevanja lokalnih naselja izrazio je punu podršku sa pozicije 
odbornika. 
           Odbornik Miomir Vojinović je istakao da je odbornički klub Socijalističke narodne partije uvijek znao 
da cijeni ono što je rukovodstvo uradilo, kada je u pitanju rad ovog preduzeća i dao punu podršku za 
rješavanje problema sa kojima se susreću. Izrazio je nadu da će se bez obzira na sve teškoće, dotrajalosti 
mreže i svih ostalih ovi problemi riješiti. Vezano za pitanje vododovoda Zaton, upoznao je da vodovod u 
Zatonu ne može biti otvoren dok se ne riješe radovi od izvorišta do hlorne stanice. Pitao je da je li Vodovod dao 
zeleno svijetlo da se u Zatonu pusti voda, kako su građani dobili vodu, koliko je trajala ta radost.  
            Odbornik Marko Ljujić je podsjetio da je na prethodnom zasijedanju Skupštine, kada se raspravljalo o 
rebalansu budžeta pomenuto pitanje izgradnje vodovoda Medanovići 2. Kazao je da postoje tri Ugovora o 
izgradnji vodovoda. Jedan koji su finansirali sami mještani naselja i kod kog je nastupila zastarjelost. Drugi 
ugovor, koji je potpisan između Direkcije za izgradnju i investicije i projektanta i treći ugovor tj.tender o 
izvođenju radova između Opštine Bijelo Polje, Direkcije za izgradnju i investicije i firme koja je trebala da izvodi 
radove, koji je potpisan u junu 2018.godine. Naveo je da u jednom od članova tog ugovora jasno piše da 
radovi traju mjesec dana, da je prošlo  dvije godine i par mjeseci od tada. Pitao je kako su 2018.godine, 
potpisivani ovi ugovori, ako nijesu bili riješeni imovinsko-pravni odnosi.            
           Direktor Milan Bulatović je pojasnio da je zamjena starih cijevi velika investicija, a da su investicije u 
rukama Osnivača. Upoznao je odbornike da zamjena, odnosno izgradnja cjevovoda od izvorišta do hlorne 
stanice u dužini od 4 114m,po predračunu vrijednosti košta oko 1 700 000 eura.Vezano za vodovod Zaton, 
naveo je da je vodosabdijevanje bilo uredno i kontinuirano i za vodovod Zaton i za druga naselja koja 
gravitiraju tim područjem. Istakao je da je lokalna samouprava krenula u realizaciju tog posla, konačno ćemo 
dobiti jedan moderni vodovod prečnika 500mm,sa novom hlornom stanicom.Dalje je istakao da je održao 
sastanak sa predstavnicima Mjesne zajednice i objasnio im da postoji mogućnost priključka u ovom trenutku, s 
tim što bi ugovore s potrošačima napravili na dva načina.Prvi bi bio ugovor sa Mjesnom zajednicom da nema 
kontinuiranog vodosnabdijevanja, jer se ne smiju ostaviti bez vode potrošači u gradu koji su ranije 
priključeni,pogotovo na visokim kvotama.Drugi ugovor je sa svim potrošačima pojedinačno o urbanističko 
tehničkim uslovima koje propisuje vodovod,ne garantujući da će imati u toku 24h uredno i kontinuirano 
vodosnabdijevanje i u toku određenog perioda u godini kada imamo suše ili suvomrazice, kad ima povećane 
potrošnje vode. Vezano za pitanje priključka, pojasnio je da je to regulisao zakon, opštinski propisi i odluke i da 
je to je to prihod vodovoda, koji će da preuzme gazdovanje i upravljanje.Što se tiče vodovoda Medanovići, 
naveo je da će u nekom narednom periodu biti izgrađen i da će biti sastavni dio gradskog vodovodnog 
sistema.  
         Direktor direkcije za izgradnju Milanko Minić  je pojasnio da vodovod Zaton nije seoski, već gradski 
vodovod i da se priključuje direktno na glavni gradski vodovod u mjestu Ribarevine na Fi 500. Vodovod Zaton 
je lokalna uprava počela da finansira, uradila je jedan projekat i uradila prvu fazu, finansirala je preko 100 000 
eura te prve faze. Kada se završila prva faza pojavili su se problemi oko imovinsko-pravnih odnosa, tada je 
raspisan novi tender kako bi se uradila izmjena i dopunu projekta. Taj projekat je kandidovan kod Vlade Crne 
Gore, koja je opredijelila preko 600 000 00 eura za izgradnju tog vodovoda. Direkcija za izgradnju i investicije 
finansirala je izgradnju priključka u mjestu Ribarevine na Fi 500. Izvršena je izrada tehničke dokumentacije 
Vodovoda Fi 500, kao pojačanje koje će biti uslov za puštanje kao trajno rješenje vodovoda Zaton.Što se tiče 
Vodovoda Medanovići pojasnio je da se i tu radi o gradskom vodovodu.Opština je uradila projekat za visoke 
zone,kasnije su se pojavili investitori kojima je trebala voda za neki poslovni objekat i  kroz izmjenu projekta 
podignut je rezervoar za 50m visočije, kako bi snabdjeli sva naselja i najvisočije kvote na Medanovićima i 
pitanje je dana,kada će pitanje vodosnabdijevanja stanovnika na ovom području biti trajno riješeno. 
       Direktor Milan Bulatović je pojasnio da je potrebno kompletirati proceduru dio po dio,da je potrebno da 
vodovod Zaton koji je izgrađen prođe tehnički prijem, da  dobije vodnu dozvolu i tek onda da se preda 
Vodovodu na upravljanje. Takođe je pojasnio da tek onda kada se sve zakonske pretpostavke ispune, da će 
moći ponuditi mještanima Zatona vodu, ne garantujući dotok vode u roku 24h.  
        Izvještaj o radu i finansijski izvještaj DOO Vodovod “Bistrica” Bijelo Polje za 2019.godinu sa Predlogom 
zaključka usvojen je sa 22 glasa “za” i 4 “uzdržana“.  
        Program rada i finansijski plan DOO Vodovod “Bistrica” Bijelo Polje za 2020.godinu usvojen je sa 22 
glasa “za” i 4 “uzdržana“.  
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         25. i 26. Izvještaj o radu i finansijski izvještaj DOO “Parking–servis” Bijelo Polje za 2019. godinu 
sa Predlogom zaključka; Program rada i finansijski plan DOO “Parking–servis” Bijelo Polje za 2020. 
godinu sa Predlogom zaključka;             
           Direktor DOO “Parking servis” Ismar Ćorović u uvodnom obrazloženju je istakao da je Parking 
servis u 2019.godini dobio nove prostorije i izrazio zahvalnost predsjedniku Opštine, koji je za tehničko 
opremanje preduzeća izdvojio 15 000 00 eura, kako bi Parking servis dobio svoje prostorije u okviru gradske 
garaže. Istakao je da je u u 2019. godini DOO “Parking servis” Bijelo Polje ostvario ukupan prihod od 229 097 
eura, što je za 24,40% manje od planiranog, kao i da je ostvario manji rashod od 22,74% odnosno 224 029,28 
eura. Društvo je ostvarilo dobit od 5 068,54 eura. Vezano za broj zaposlenih, istakao je da je društvo na dan 
31.12.2019.godine imalo 24 zaposlena i da je prosječna zarada iznosila 346 eura. Vezano za Program rada i 
finansijski plan za 2020.godinu naveo je da se Društvo nalazi u jako teškoj situaciji koja je izazvana 
pandemijom Covida 19, gdje su u martu i aprilu mjesecu imali prihode manje za čak 90% u odnosu na 
mjesečne u prethodnim godinama. 
        Odbornik Saša Lalević je istakao da se pokazala opravdanost osnivanja i postojanja Javnog preduzeća 
“Parking servis” Bijelo Polje i ne samo da je konačno uspostavljen saobraćajni red u našem gradu, već je kroz 
naplatu parkirališta stvorena pretpostavka za stvaranje jednog uspješnog preduzeća, koje funkcioniše 
nezavisno od lokalne samouprave, potpuno se samo finansira i funkcioniše na tržištu. Vezano za trenutnu 
situaciju izazvanu virusom Covid 19 i tešku finansijsku situaciju u kojoj se preduzeće nalazi, naveo je da 
smatra da je Opština kao Osnivač društva obavezna naći način da pomogne funkcionisanje Parking servisa, 
kako bi nakon skorijeg izlaska iz zdravstvene krize nastavilo da funkcioniše normalno, uz evidentan 
domaćinski odnos i inovativan način upravljanja, kako je to menadžment preduzeća radio od samog osnivanja 
pa do danas.  
         Odbornik Vidran Kljajević vezano za prihode iz 2019.godine, naveo je da je od naplate parking mjesta, 
planirano 40 000 eura, a naplaćeno 51 000 eura ili 28% više od plana. Od pravnih lica planirano je bilo da se 
naplati 13 000 eura, a naplaćeno 4 160 eura ili svega 32% od plana. Postavio je pitanje da li se smanjio broj tih 
pravnih lica, ili oni nisu solventni ili ne plaćaju i zašto je svega 32% realizacije. Vezano za gradsku garažu 
planirano je da se naplati 7 000 eura, a naplaćeno skoro 8 000 eura ili 11% više od plana. Vozilo za odvoz 
nepravilno parkiranih vozila, planirano da se naplati 30 000 evra, a naplaćeno152 eura. Postavio je pitanje da li 
je to vozilo u funkciji, jer nije prisutno na bjelopoljskim ulicama, a prisutno je dosta nepravilno parkiranih vozila. 
Po tom osnovu planirano je bilo da se naplati 10 000 eura, a naplaćeno 0 eura. Predložio je da bi neko od 
zaposlenih trebalo da povede računa kako bi se regulisao red parkiranja u garaži. Vezano za tešku finansijsku 
situaciju u kojoj se Društvo našlo, predložio je korigiovanje cijene mjesečne parking karte, kako bi se privukao 
što veći broj građana da počne da koristi usluge Parking servisa i preporučio redovno sankcionisanje svih 
učesnika u saobraćaju koji izazivaju probleme nepravilnog parkiranja. 
           Odbornica Vesna Pavićević je navela da je u periodu od osnivanja, Društvo uložilo maksimum napora 
na održavanju stabilnog poslovanja i ostvarilo svoju funkciju u okviru potreba grada. S obzirom da je 
2019.godina  završena s pozitivnim poslovanjem,  izrazila je nadu da će i dalje poslovanje biti odgovorno i u 
interesu svih građana Bijelog Polja. Vezano za ekonomski problem koji se nametnuo, navela je da smatra da 
će menadžment Društva zajedno sa Osnivačem naći adekvatne načine kako da ublaži posljedice krize. 
            Predsjednik Skupštine Abaz Dizdarević je pohvalio rad Parking servisa. Izrazio je zadovoljstvo što je 
problem, odnosno metoda plaćanja parking servisa na uređaju bio komplikovan za veliki broj građana i da je 
prevaziđen savremenim načinom kroz aktiviranje aplikacije Easy park, koja zaista dobro funkcioniše, pa se 
parking u Bijelom Polju može platiti kao bilo gdje u Evropi.  
 Odbornik Miomir Vojinović je pitao da li je moguće uvođenje plaćanja parkinga putem sms-a i prema 
njegovim informacijama, to bi koštalo Preduzeće oko 10 000 00 eura. 
  Direktor Parking Servisa Ismar Ćorović je pojasnio da je u 2019.godini puštena u rad aplikacija 
Easy park, kojom se može platiti parking u preko 1000 gradova u Evropi, a u Crnoj Gori trenutno u Bijelom 
Polju i Herceg Novom. Pojasnio je da aplikacija funkcioniše na način što se registruje kreditna kartica i da 
Parking servis nema troškova vezano za aplikaciju. Vezao za plaćanje parkinga putem sms-a je pojasnio da 
troškovi nijesu mali i nijesu fiksni, iznose 15% od prihoda Parking Servisa, koji bi išli mobilnim operaterima. 
Vezano za prihod od pravnih lica je pojasnio, da su to prihodi od sklopljenih ugovora sa pravnim licima koji 
zakupe mjesečne povlašćene karte, a da prošle godine određena pravna lica nijesu produžila ugovor. Što se 
tiče usluga pauka, naveo je da zadnje dvije godine postoji problem u funkcionisanju,zato što je Zakon definisao 
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da se nepropisno parkirana vozila mogu ukloniti samo po nalogu Komunalne policije. Sekretarijat za 
inspekcijske poslove radi rješenja za uklanjanje vozila, a Parking servis je pružao usluge Komunalnoj policiji i 
Sekretarijatu za uklanjanje nepropisno parkiranih vozila. S obzirom da se nadležnosti poklapaju, sa 
predsjednikom Opštine i načelnikom Komunalne policije je dogovoreno da pauk vozilo bude u nadležnosti 
Sekretarijata za inspekcije poslove. Vezano za nepravilno parkiranje vozila u garaži, pojasnio je da je Odlukom 
o javnim parkiralištima i garažama stavljeno u nadležnost Komunalnoj policiji, koja daje prekršajne naloge za 
nepravilno parkirana vozila. 
 Izvještaj o radu i finansijski izvještaj DOO “Parking–servis” Bijelo Polje za 2019.godinu sa Predlogom 
zaključka usvojen je sa 24 glasa “za” i 2 uzdržana” 
 Program rada i finansijski plan DOO “Parking–servis” Bijelo Polje za 2020.godinu sa Predlogom 
zaključka usvojen je sa 24 glasa “za” i 2 uzdržana”. 
 
       27. Predlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o izgradnji lokalnih objekata od javnog 
interesa Opštine Bijelo Polje;  
         Sekretarka Sekretarijata za uređenje prostora Aleksandra Bošković, u uvodnom obrazloženju je 
pojasnila da u važećoj Odluci o izgradnji lokalnih objekata od opšteg interesa nijesu sadržane sve vrste 
objekata koje su definisane članom 223 stav 2 Zakona, te je bilo neophodno dopuniti važeću odluku. 
Predloženom Odlukom izmijenjeni su i dopunjeni članovi važećeg propisa gdje je članom 1 važeće Odluke, 
propisano da se iste odredbe primjenjuju na prostore za koje nije donijet planski dokument sa detaljnom 
urbanističkom razradom ili smjernice za direktno sprovođenje. To je ograničavalo primjenu ovog propisa. 
Izmjenom ovog člana omogućeno je da se odredbe ove Odluke mogu primijeniti na prostor kompletne teritorije 
Opštine. Takođe član 4 stav 2 važeće Odluke koji je glasio da lokaciju određuje izvršni organ jedinice lokalne 
samouprave dopunjava se riječima: “u skladu sa smjernicama iz planskog dokumenta višeg reda”. Ovakvim 
rješenjem daje se mogućnost da se shodno odredbama izmjene Odluke o izgradnji objekata od opšteg 
interesa realizuju investicije na osnovu smjernica plana višeg reda u slučajevima neusaglašenosti planova 
nižeg reda. Ova izmjena je predložena, da bi se značajno skratili rokovi za izdavanje prvog inicijalnog akta za 
izgradnju objekata, odnosno urbanističko tehničkih uslova, da se ne bi čekalo na donošenje novog, odnosno 
izmjenu važećeg planskog dokumenta i njegovo usaglašavanje sa planom višeg reda.   
           Predlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o izgradnji lokalnih objekata od javnog interesa 
opštine Bijelo Polje usvojen je sa 19 glasova “za” i 4 “uzdržana”. 
 
           28. 29. 30. 31. i 32. Predlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za 
eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje vodovoda “Bistrica” sa izvorišta Banjice; Predlog Odluke 
o davanju saglasnosti na Odluku o prenosu prava raspolaganja na građevinskom zemljištu; Predlog 
Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje glavnog 
cijevovoda od izvorišta Bistrice do nove hlorne stanice; Predlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o 
utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje vodovoda Medanovići; 
Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku o prenosu prava raspolaganja na građevinskom 
zemljištu  
           Direktor direkcije za imovinu i zaštitu prava Opštine Ljubomir Sošić u uvodnom obrazloženju je 
pojasnio da se tri Odluke iz dnevnog reda odnose na utvrđivanje javnog interesa i dvije na dokompletiranje 
urbanističkih parcela. Najznačajnija među njima je Odluka o utvrđivanju javnog interesa za eksproprijaciju 
nepokretnosti radi izgradnje glavnog cjevovoda od izvorišta Bistrica do nove hlorne stanice za čije je 
finansiranje izdvojeno 1 700 000 00 eura. Pojasnio je da su Odluke o izmjenama Odluka već bile na dnevnom 
redu Skupštine i da se jedna odnosi na vodovod Medanovići, a druga na Vodovod Bistrica sa izvorišta Banjice. 
Istakao je da se nakon izrade glavnog projekta, ukazala potreba za obuhvatanjem po jedne parcele radi 
utvrđivanja javnog interesa i sprovođenja postupka eksproprijacije. Vezano za dvije Odluke o davanju 
saglasnosti na Odluku o prenosu prava raspolaganja na građevinskom zemljištu, pojasnio je da Skupština daje 
saglasnost predsjedniku Opštine za donošenje takvih odluka.  
            28. Predlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju 
nepokretnosti radi izgradnje vodovoda “Bistrica” sa izvorišta Banjice usvojen je sa 19 glasova “za” i 4 
“uzdržana. 
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           29. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku o prenosu prava raspolaganja na građevinskom 
zemljištu usvojen je sa 19 glasova “za” i 4 “uzdržana. 
           30. Predlog Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju nepokretnosti radi izgradnje 
glavnog cijevovoda od izvorišta Bistrice do nove hlorne stanice  usvojen je sa 19 glasova “za” i 4 “uzdržana. 
           31. Predlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o utvrđivanju Javnog interesa za eksproprijaciju 
nepokretnosti radi izgradnje vodovoda Medanovići usvojen je sa 21 glas “za”. 
           32. Predlog Odluke o davanju saglasnosti na Odluku o prenosu prava raspolaganja na građevinskom 
zemljištu usvojen je sa 19 glasova “za” i 2 “uzdržana”. 
 
        33. Predlog Odluke o imenovanju Upravnog odbora JU Centar za podršku djeci i porodici 
        Članica Odbora za izbor i imenovanje odbornica Vesna Pavićević je pojasnila da je Centar za 
podršku djeci i porodici imao pet članova Upravnog odbora i da s obzirom na reorganizaciju Centra sada treba 
da ima tri člana, jer tako propisuje Zakon o socijalnom staranju. Pojasnila je da je Odbor za izbor i imenovanje 
utvrdio Predlog Odluke o imenovanju Upravnog odbora JU Centar za podršku djeci i porodici u sastavu: 
Mehmed Salemović predsjednik, članovi Nena Radonjić i Mekić Haris, predstavnik Ministarstva rada i 
socijalnog staranja.  
 Predlog Odluke o imenovanju Upravnog odbora JU Centar za podršku djeci i porodici usvojen je sa 19 
glasova “za” i 3 “uzdržana”. 

           34. Predlog Odluke o imenovanju predsjednika Upravnog odbora Javne ustanove Centar za 
sport i rekreaciju Bijelo Polje; 
         Članica Odbora za izbor i imenovanje odbornica Vesna Pavićević je podsjetila da je predsjednik 
Upravnog odbora Miloš Konatar JU Centar za sport i rekreaciju Bijelo Polje podnio ostavku na ovu funkciju, te 
da se predlaže da se za predsjednika Upravnog odbora imenuje Predrag Tošić, bivši rukometaš Jedinstva, 
aktivni veteranski igrač velikog tenisa, osvajač mnogih turnira u Evropi i Americi i selektor Bjelopoljske ekipe na 
MOSI igrama u tenisu.  
       Odbornik Vidran Kljajević je insistirao da se ubuduće u odborima Javnih ustanova koje se bave sportom 
imenuju ljudi koji su profesionalno vezani za sport.  
       Odbornik Murat Međedović je podržao predlog da se za predsjednika Upravnog odbora Javne ustanove 
Centra za sport i rekreaciju Bijelo Polje imenuje Predrag Tošić i istakao da je predloženi kandidat poznat u 
svom gradu kao čovjek koji će na pravi način predstavljati sport.  
       Odbornik Marko Ljujić je istakao da je na Odboru za izbor i imenovanje, pojašnjeno da predsjednik 
Opštine ima pravo da vrši odabir kandidata za tu funkciju, bez datih podataka vezanih za biografiju ili CV 
predloženih kandidata. Pohvala u tom pravcu, da se ipak se mora znati na osnovu čega se neko od kandidata 
bira na određenu poziciju. 
         Predlog Odluke o imenovanju predsjednika Upravnog odbora Javne ustanove Centar za sport i rekreaciju 
Bijelo Polje usvojen je sa 19 glasova “za” i 3 “uzdržana”. 

     35. Predlog Odluke o imenovanju člana Odbora direktora DOO Vodovod "Bistrica" Bijelo Polje;  
       Članica Odbora za izbor i imenovanje odbornica Vesna Pavićević je podsjetila da je Veselin Pavićević 
podnio ostavku na funkciju člana Odbora direktora DOO Vodovod "Bistrica" Bijelo Polje, te se predlaže da se 
za člana Odbora imenuje Milan Pešić, zaposlen je u Poreskoj upravi Crne Gore područna jedinica Bijelo Polje, 
bio je predsjednik Savjeta Mjesne zajednice Rasovo u dva mandata, u proteklih 8 godina.   
       Predlog Odluke o imenovanju člana Odbora direktora DOO Vodovod "Bistrica" Bijelo Polje usvojen je 20 
glasova “za” i 3 “uzdržana”.  
 
      36.  Predlog Odluke o razrješenju  člana Odbora za Statut i propise;  
 Skupština je konstatovala prestanak mandata članici Odbora za Statut i propise Bojani Furtula. 
  
       37.  Predlog Odluke o imenovanju člana odbora za Statut i propise; 
         Predlog Odluke o imenovanju Bučan Hajrudina za člana Odbora za Statut i proise usvojen je 
“jednoglasno” (glasala su 22 odbornika).  
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         38. Predlog Odluke o imenovanju Komisije za rješavanje stambenih pitanja lica u stanju socijalne 
potrebe;                   
      Predlog Odluke o imenovanju Komisije za rješavanje stambenih pitanja lica u stanju socijalne potrebe u 
sastavu: Ćemal Zoronjić predsjednik i članovi Miomir Vojinović odbornik, Miloš Kljajević predstavnik organa 
lokalne uprave nadležne za poslove socijalne zaštite, Dejan Luković predstavnik organa lokalne uprave i 
Vesna Minić predstavnik Centra za socijalni rad, usvojen je sa 19 glasova “za” i 3 “uzdržana. 
 
          39.  Predlog Rješenja o imenovanju Žirija za dodjelu nagrade 3 ”Januar”. 
          Članica Odbora za izbor i imenovanja odbornica Vesna Pavićević je predložila da se za 
predsjednika Žirija imenuje Milko Kovačević, a za članove: Rosanda Madžgalj, Jasmin Ćorović, Mensur 
Hajdarpašić, Miomir Vojinović, Marko Ljujić i Miodrag Furtula.  
        Predlog Odluke usvojen je sa 22 glasa “za” i 1 “uzdržan”. 
 
         40. Predlog Rješenja o imenovanju Žirija za dodjelu javnih priznanja Opštine Bijelo Polje.  
      Članica Odbora za izbor i imenovanja Vesna Pavićević je predložila da se na osnovu predloga 
predsjednika Opštine, kao ovlašćenog predlagača, za predsjednika Žirija za dodjelu javnih priznanja Opštine 
Bijelo Polje imenuje: prof.dr Velimir Rakočević, a za članove Blagoje Vujisić, Kemal Musić, Tomislav Timotijević 
i Jasmila Hot.  
        Predlog Rješenja je usvojen sa 19 glasova “za” i 3 “uzdržana”.  
 
         Predsjednik Skupštine je obavijestio da podnosi ostavku na funkciju predsjednika Skupštine zbog 
konflikta interesa sa funkcijom poslanika na koju je izabran. Zahvalio se svim kolegama na korektnoj saradnji 
gdje su zajedno radili na uspostavljanju sistema koji će učiniti Bijelo Polje gradom na koji se ponosimo i kojim 
ćemo se ponositi i u budućnosti. Pozvao je kolege odbornike da i u narednom periodu zajedno rade na 
stvaranju kvalitetnijih uslova za život svih građana Bijelog Polja. 

         Predsjednik Opštine Petar Smolović se zahvalio Abazu Dizdareviću na korektnom i kvalitetnom radu i 
saradnji u prethodne dvije i po godine. Istakao je da smatra da je Abaz Dizdarević dao doprinos u stručnom i 
prije svega demokratskom napretku. Čestitao je odborniku Abazu Dizdareviću i odbornici Vesni Pavićević izbor 
za poslanike u državnom Parlamentu. Naveo je da smatra da će svi poslanici iz Bijelog Polja raditi 
sinhronizovano na dobrodit razvoja Bijelog Polja, nezavisno da li se radi o poziciji ili opoziciji, da će biti jedna 
dobra konekcija sa državnim Parlamentom, koji će na najbolji način pomoći u radu ovog Parlamenta, 
sagledavati sve ono potrebe i probleme sa kojima se svakodnevno susreću građani Bijelog Polja. 
 Rad sjednice Skupštine završen je u 16 časova. 

Tonske bilješke čine sastavni dio ovog zapisnika.  

 
Broj: 02-016/20-11754 
Bijelo Polje, 22.10.2020.godine 
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